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Vážení spoluobčané,
opět jsme se dočkali měsíce, ve kterém jsou nejkrásnější svátky v roce. Nejkrásnější z toho pohledu, že většině z nás 

pravidelně přinášejí minimálně týden volna, že se navzájem obdarováváme. Obdarovat se můžeme i tím, že zapomeneme na 
špatnou náladu, že zauvažujeme, zda bychom nemohli být ten první, který promluví s blízkým, přítelem, nebo sousedem, který 
nám už delší dobu nestojí ani za pozdrav. Střílet se totiž může nejen ocelovými kulkami ale i slovy, nebo nevhodným chováním.
Už nás zase masíruje reklama, že správné Vánoce jsou, když rodina za ně utratí… tisíc peněz. Otázkou je, zda hodnota dárků 
vyjádřená v korunách udělá obdarované šťastnými. A vánoce jsou přece svátky klidu, pohody a štěstí. Stále totiž platí: „Celý 
život jsem ťukal na bránu do země štěstí. Když se pak přede mnou brána otevřela, zjistil jsem, že jsem na ni ťukal zevnitř“. 
Některé životni poučky bychom si měli opakovat stále. Mikuláš už nás obdaroval a ti z nás, kteří dostali uhlí, mají ještě čas něco 
napravit, aby to u vánočního stromečku bylo lepší. Ti ostatní a hlavně děti se už jistě těší na tradiční české pohádky, vánoční 
náladu a dárky pod stromečkem.

Vážení spoluobčané, před blížícím se koncem roku chci poděkovat Vám všem, kteří pomáháte obecnímu úřadu při správě 
chodu naší obce a při zkrášlování naší obce. Chci poděkovat všem členům spolků, společenských a sportovních organizací 
a hlavně členům vedení těchto organizací za to, že ve svém volném 
čase připravují program hlavně pro naši mládež a pro všechny občany 
Štěpánkovic. V dnešní uspěchané době je to skutečně veliká oběť, 
která přinese ovoce až za několik let. Nechci zde jmenovat ani 
jednoho z Vás, protože zapomenout pouze na jednoho by byla 
velká chyba.

Poděkovat chci taky členům rady a členům zastupitelstva 
naší obce za čas a pomoc, kterou věnují při správě naší obce.

Vážení spoluobčané, přeji Vám a Vašim blízkým nejen 
do nadcházejících vánočních svátků, ale do celého příštího 
roku a všech dalších let pevné zdraví a rodinnou pohodu.

 Bernard Halfar, starosta obce
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Zhodnocení roku 2015
Končí rok 2015, který byl opět jiný než ten předcházející. Většina z nás se ohlíží a třeba jen pro sebe hodnotí, co se v uplynulém 

roce podařilo a co zůstává jako závazek do roku dalšího. I my každoročně na tomto místě informujeme o činnosti v naší obci během 
uplynulého roku.

Pozemní komunikace
U místních komunikací každoročně opakuji, že většina z nich 

je dlouhodobě ve špatném technickém stavu a každoročně na nich 
musíme po zimě provést nejnutnější opravy. V letošním roce jsme 
v menší míře provedli opravu prasklin v komunikacích tryskovou 
metodou. Opravili jsme praskliny v ulici Slezská, komunikaci na 
Albertovec a na všech ostatních komunikacích jsme zaplnili překopy 
po napojení kanalizačních přípojek.

V dubnu jsme zahájili druhou etapu rekonstrukce ulice Jasanová. 
I na této stavbě jsme se dostali do míst, ve kterých se v podloží na-
chází šedý plastický jíl, kvůli kterému jsme museli celou křižovat-
ku ulic Jasanová – Slezská opatřit betonovou deskou o síle 20 cm. 
Teprve na tuto betonovou desku se umístila podkladní vrstva kamení 
a asfaltový koberec.

Malé problémy nastaly i při napojování kanalizačních přípojek 
jednotlivých nemovitostí na kanalizační řad. Projektová dokumentace 
kanalizačních přípojek, kterou jsme na základě informací majitelů jed-
notlivých nemovitostí pořídili v roce 2009 a 2010, neodpovídala sku-
tečnému stavu napojení jednotlivých domů. Během samotné stavby 
jsme často museli improvizovat. Naštěstí zástupci obou dodavatelů, 
společnosti ROSIS a KARETA, nám ve všech změnách vyšli vstříc.

Druhou stavbou komunikace v letošním roce byla výstavba 
komunikace a infrastruktury na pozemcích po bývalé pekárně. Po 
získání tří stavebních povolení, pro výstavbu vodovodního řádu, 
kanalizačních přípojek a samotné komunikace, byla ve veřejném 
výběrovém řízení vybrána společnost SWIETELSKI, která celou 
stavbu zrealizovala. Před zahájením naší stavby provedla společnost 
ČEZ položení rozvodů NN a kabelového vedení pro veřejné osvět-
lení. I na této stavbě jsme se potýkali s neúnosným podložím. Až do 
hloubky 80 cm jsme těžili ornici a podorničí. Po položení geotextilie 
a navezením vrstvy 40 cm hrubého lomového kamení mohla stavba 
pokračovat podle projektu. Současně s touto stavbou jsme připra-
vili hrubou stavbu budoucího chodníku, který spojí ulici Mlýnskou 
s ulicí Hlavní. Dnes je celá stavba již dokončena a probíhá kolaudač-
ní řízení.

Třetí stavbou bylo dobudování komunikace s povrchem ze zám-
kové dlažby ve Dvoře. Jedná se o dokončení slepé ulice pro napojení 
dvou rodinných domů na ulici Jasanová.

Chodníky, parkoviště
Součástí dokončení slepé ulice pro napojení dvou domů ve Dvoře 

bylo i dokončení chodníku pro pěší, který spojuje křižovatku ulic 
Tyršova – Jasanová s ulicí U Dvora. Je tak umožněno občanům by-
dlícím v ulici Rybniční, Tyršová a Jasanová projít přes Dvůr až na 
ulici Slezská.

Po dokončení rekonstrukce ulice Jasanová jsme ve dvou eta-
pách provedli dodláždění vjezdů k jednotlivým rodinným domům. 
Výstavbou ulice Jasanová jsme původní vozovku, která se vlnila jak 
had vyměnili za vozovku, která byla v některých místech položena 

až 20 cm nad původní vozovku. U některých rodinných domů jsme 
pak spolu s majiteli řešili optimální způsob napojení vjezdu na novou 
komunikaci.

Po dokončení celé stavby rekonstrukce ulice Jasanová dokončili 
pracovníci střediska služeb napojení chodníků do bočních ulic.

Po ukončení stavby komunikace u pekárny opravili pracov-
níci střediska služeb stavbou poničený chodník v délce cca 50 m. 
Poslední stavbou chodníků je chodník naproti fary, který byl součástí 
stavby parku.

Demolice v obci
Po několika letech jednání s majiteli poničených budov a opětov-

ném podávání žádosti o dotaci na staré stavby jsme v letošním roce 
provedli demolice tří staveb.

Rodinný dům naproti fary. Tato stavba dlouhé roky hyzdila cent-
rum obce. Začátkem letošního roku jsme se s majitelkou dohodli na 
uzavření kupní smlouvy, následoval přepis na katastru nemovitostí, 
zpracování dokumentace pro povolení demolice, zpracování doku-
mentace pro stavební úpravy uvolněného pozemku a zajištění po-
volení pro provedení stavebních úprav. Samotná stavba konečných 
parkových úprav se prodloužila z důvodu časově náročných formalit 
spojených s posunutím původních sloupů NN. Dnes je stavba dokon-
čena a může sloužit nám, občanům Štěpánkovic.

Stolárna v ulici Mlýnská. I zde jsme několik let jednali s postup-
ně se měnícími majiteli objektu o zájmu ze strany obce tyto budovy 
odkoupit. Nakonec obec pozemky a stavby bývalé stolárny získala 
ve veřejné dražbě. Po vyřízení formalit spojených s převodem v ka-
tastru nemovitostí byla zpracována dokumentace pro povolení demo-
lice všech objektů. Po demolici a vyklízení celého pozemku rozhodli 
zastupitelé pozemek prodat ke stavbě rodinného domu. Formou obál-
kové metody pak byl pozemek prodán nabídce s nejvyšší cenou.
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Budovy v areálu U Dvora. Po několika letech jednání o dalším 

využití posledních dvou budov ve Dvoře bylo rozhodnuto budovy 
zbourat a pozemky připravit pro další využití. Tomuto rozhodnutí 
předcházela řada jednání s projektanty, občany Štěpánkovic i od-
borníky z Vysoké školy báňské v Ostravě. Po přijetí rozhodnutí 
budovy zbourat byla zpracována dokumentace pro vydání demolič-
ního výměru a podána žádost o dotaci na provedení demolice. Po 
výběru dodavatele demoličních prací se stavba zastavila a následo-
valo roční jednání s Úřadem pro ochranu hospodářské soutěže. Po 
roce bylo původní výběrové řízení na dodavatele demoličních prací 
zrušeno a bylo vyhlášeno nové výběrové řízení. Po novém výběru 
dodavatele už následovala samotná demolice obou budov, provedení 
terénních úprav a parkové úpravy. Po odtěžení bývalé nezpevněné 
komunikace, která spojovala ulici Jasanovou s ulici U Dvora a nave-
zení ornice byl pozemek připraven pro provedení parkových úprav 
a následné využití.

Rozšíření a oplocení hřbitova
Tuto stavbu jsme při jejím zahájení rozdělili na tři etapy. V le-

tošním roce jsme dokončili výměnu původního, částečně se bortí-
cího oplocení směrem do pole a do parku. Letošní část stavby jsme 
realizovali tak, že organizaci stavby řídil pan Sliwka a obec si pro 
jednotlivé činnosti najímala různé dodavatele. Veškeré stavební a vý-
kopové práce tak provedli dodavatelé se sídlem v naší obci. Stavební 
materiály pak nakupovala obec přímo u dodavatelů. Část oplocení 
sousedící s ulici Jasanová bude opravena až příští rok. Důvodem je 
realizace stavby Rekonstrukce ulice Jasanová, která byla ukonče-
na v průběhu září a nebylo vhodné, s ohledem na blížící se nástup 
zimního období, zde zahajovat další stavbu. V příštím roce tak pro-
vedeme výměnu poslední části oplocení, budou předlážděny plochy 
parkoviště a vstupu u hlavní brány hřbitova a místo s kontejnerem 
pro odkládání zeleného odpadu a zeminy z hrobů.

Oprava vodojemu
Od konce srpna pokračovala další ze staveb – Nátěr vnitřní 

a vnější části vodojemu. Součástí této stavby je i výměna izolace 
zásobníku vody a oprava plechového obalu. Protože stavba byla za-
hájena až v srpnu a je časově dost náročná, bylo v letošním roce 
provedeno očištění vnější a vnitřní části tubusu a byl proveden nátěr 
základní barvou. Pracovníci provádějící tyto práce se zdrželi přede-
vším při čištění vnitřní části, která byla hlavně ve spojích značně 
zkorodována. Dokončení celé stavby, tj. vrchní nátěry a oprava celé-
ho zásobníku vody, bude do června příštího roku.

Výměna vodoměrů
Po šesti letech jsme v létě zahájili výměnu vodoměrů ve všech 

odběrných místech v naší obci. Výměnu vodoměrů provádíme vlast-
ními zaměstnanci. Před zahájením výměny vodoměrů si zajistíme 
cca 30 ks nových vodoměrů. Po jejich instalaci se původní vodoměry 
odešlou na repasi. Takto pak postupujeme, až se nám podaří vyměnit 
všechny vodoměry. V letošním roce se nám častěji stávalo, že jsme 
nezastihli majitele domu ani po několikeré návštěvě. Další problém 
nastal u dodavatelské firmy, která nestačila provádět repasi vodomě-

rů, takže se nám do konce roku nepodaří vyměnit všechny vodoměry. 
Zbývající vodoměry tak budou vyměněny v průběhu příštího roku.

Inženýrské sítě
ČOV a kanalizace – v ulici Lípová, Rybniční, Mlýnská, Slezská 

jsme pokračovali v opravě zborcených kanalizačních vpustí a šach-
tic. Pokračovali jsme v čištění a kontrole kanalizačního řadu, celkem 
bylo vyčištěno a zkontrolováno 2 300 metrů kanalizačního řadu. 
Zajišťovali jsme plynulý chod obou čistíren odpadních vod. V čis-
tírně odpadních vod ve Štěpánkovicích jsme pravidelně prováděli 
lisování kalu. Zahuštěný kal se pak odváží k dalšímu zpracování na 
kompostárnu do Opavy.

Vodovod – v letošním roce jsme opět provedli čištění šachtic 
s hlavními armaturami ve Svobodě a v trase vodovodního řadu. 
V rámci stavby Rekonstrukce ulice Jasanová byla dokončena výmě-
na navrtávacích pásů, uzavíracích ventilů a ovládacích tyčí. Součástí 
této stavby byla i výměna hydrantů. Provedli jsme výměnu poško-
zeného vodovodního potrubí směrem k rodinnému domu manželů 
Černých.

Veřejné osvětlení
Během roku jsme prováděli běžnou údržbu svítidel a ovláda-

cích skříní. Postupně jsme provedli rozšíření veřejného osvětlení 
v Albertovci, v křižovatce ulic Jasanová – Slezská. Součásti stavby 
komunikace u bývalé pekárny bylo postavení dvou nových slou-
pů pro osvětlení nové komunikace a chodníku, který spojuje ulici 
Hlavní s ulicí Mlýnskou. Do konce roku ještě nainstalujeme dva sto-
žáry v odbočení z ulice ČSA v osadě Svoboda.

Údržba obecní zeleně
Výsadba nových stromů. Po loňské výsadbě aleje ovocných stro-

mů podél cesty na Mitllhoff došlo k uschnutí několika stromů. Proto 
jsme na sobotu 7. listopadu pozvali naše spoluobčany na společnou 
„brigádu“. Přesto, že se nás sešlo o hodně méně než v loňském roce, 
podařilo se nám vysadit sedmdesát ovocných stromů na pozemku, 
který je v majetku obce. Pozemek se nachází za posledním domem 
ve směru na Kobeřice. Pracovníci střediska služeb pak dosadili stro-
my podél cesty na Mitllhoff a připevnili všechny stromy k opěrným 
kůlům. Ozelenili jsme pozemek naproti fary, kde jsme vysadili čtyři 
stromy a zbývající část pozemku zatravnili. Zatravněn byl i pozemek 
po demolici dvou domů v areálu U Dvora. Během celého roku jsme 
prováděli bezpečnostní a ozdravné ořezávání stromů v našich histo-
rických alejích.
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Parky, zelené plochy – každoročně věnují zaměstnanci střediska 
služeb nejvíc času údržbě zeleně, sečení trávníků a sběru listí, pro-
váděli jsme vyžínání trávy okolo stromů, které jsme vysadili v roce 
2009, 2012 a v roce 2013. Během sezony tj. od dubna do konce října 
se této činnosti věnuje neustále pět pracovníků.

Kultura a sport
Knihovna – naše knihovna tradičně přilákala své příznivce nejen 

na půjčování knih, ale i na pořádané kulturní akce a na cvičení 
jogy. Pojetím a obsahem připravují pracovnice knihovny program 
pro všechny věkové kategorie občanů. V letošním roce opět připra-
vily pracovnice knihovny letní tábor pro děti. Podle počtu přihlá-
šených dětí je vidět, že se tato akce velice podařila. Velice žádané 
a úspěšné jsou večery pořádané před velikonocemi a v době adventu. 
Tradičně je mezi žáky základní školy veliký zájem o účast na „Noci 
s Andersenem“.

Bezdrátová počítačová síť – počet připojených uživatelů se sní-
žil na 330, počet odhlášených oproti nově připojených uživatelů se 
mírně zvyšuje. Přesto naše obec provozuje v širokém okolí unikát-
ní bezdrátovou počítačovou síť. Propojení vysílacích bodů pomocí 
optokabelu přispělo ke zkvalitnění připojení většiny našich klientů. 
V rámci stavby rekonstrukce ulice Jasanová byly v trase komunika-
ce položeny ochranné trubky pro položení optokabelů v celé ulici 
Jasanová.

Kultura v obci - v letošním roce proběhl už tradiční „Den obce“. 
Dále jsme připravili setkání se seniory, kulturní odpoledne ke Dni 
matek a Dni žen. V listopadu jsme už tradičně přivítali v obřadní síni 
obecního úřadu naše nové občánky. Do konce roku ještě uspořádáme 
Vánoční koncert a Českou mši vánoční autora Jakuba Jana Ryby.

Sportovní aktivity občanů jsou v naší obci na vysoké úrovni. 
Samotná obec přispívá provozem sportovišť v areálu základní školy 
a finanční podporou všech sportovních oddílů a spolků.

V letošním roce jsme provedli kompletní rekonstrukci sportovišť 
v oplocené části školního hřiště. Součásti této stavby byla demontáž 
původních povrchů, srovnání a zhutnění povrchu podkladního kame-
niva. Následně byl položen nový koberec, který byl zasypán 20tu-
nami písku. Velkou změnou prošel i kurt na plážový volejbal. Bylo 
vybudováno nové odvodnění plochy, dřevěné obruby byly nahrazeny 
gumovými obrubníky a do kurtu byl navezen nový písek.

Pozemky, budovy, pozemkové úpravy
Po tom co se zastavil zápis nového uspořádání pozemků do ka-

tastru nemovitostí, byly všechny materiály, které jsou součástí po-
zemkových úprav odevzdány do Prahy na ředitelství Státního po-
zemkového úřadu. Po roce kontroly bylo úředníky konstatováno, že 
dvě námitky vůči návrhu pozemkových úprav byly neopodstatněné. 
Protože však byly v materiálech nalezeny formální chyby a během 
roční kontroly došlo k mnoha změnám majitelů pozemků, byl aktua-
lizován celý mapový podklad. V současné době jsme před jednáním 

sboru zástupců, který projedná aktualizovaný návrh pozemkových 
úprav a znovu bude zahájeno jednání o zápisu nového uspořádání po-
zemků do katastru nemovitostí. Po osmi létech se snad už dočkáme 
a tento velký projekt dovedeme do konce.

V letošním roce obec uzavřela řadu smluv, na základě kterých 
kupovala a prodávala pozemky. V několika případech se jednalo 
o výkupy pozemků pod komunikacemi a chodníky v obci, konkrétně 
se jednalo o pozemky v ulici Mírová, Hlavní a Sluneční a u vlakové 
zastávky. Obec pak ze svého majetku prodala pozemek v ulici Na 
Kopečku a v ulici Mlýnská. Na posledním zasedání zastupitelstva 
v letošním roce se budou prodávat tři pozemky pro stavbu rodin-
ných domů v lokalitě bývalé pekárny. Naše obec dále uzavřela kupní 
smlouvu na odkoupení pozemků a budov vedle hospody Na statku 
a v ulici Jasanová. Kupní smlouva bohužel stále není zavkladována 
do katastru nemovitostí z důvodu na straně České pošty. Po tom, co 
budou tyto pozemky převedeny do majetku obce, budou pozemky 
v ulici Jasanová rozděleny na tři stavební pozemky a budou odpro-
dány pro výstavbu rodinných domů. Na pozemku vedle hospody Na 
statku bude provedena demolice zchátralých budov a pozemek bude 
upraven pro další využití.

V letošním roce se po mnohaletém jednání podařilo dokončit 
směny pozemků s farností ve Štěpánkovicích. Tato činnost byla při-
pravena pro zápis do katastru nemovitostí před třemi lety, bohužel do 
jednání vstoupily církevní restituce a jednání se zástupci Ostravsko-
opavského biskupství se zastavila. Dnes můžeme konstatovat, že 
všechny pozemky vedle hasičské budovy a pod budovou jsou v ma-
jetku obce. Součástí budovy hasičské zbrojnice je garáž a sklad v dru-
hém nadzemním podlaží, které budou sloužit pro potřeby farního 
úřadu. Chci zde poděkovat našemu panu faráři Jönczykovi a správním 
zaměstnancům biskupství za spolupráci při vyřízení této záležitosti.

Obecní úřad, kulturní dům
V průběhu roku jsme pokračovali v přípravě podkladů pro výku-

py a prodeje pozemků. Dále pracovníci pracovali na přípravě pro-
jektové dokumentace pro stavby, které se budou realizovat v příštích 
letech. V průběhu celého roku jsme zajišťovali doklady k dotacím, 
které jsme obdrželi v minulých dvou letech a které jsme v několika 
výtiscích posílali do Prahy.

Úřednice obecního úřadu pak vyřizovaly agendu matričního 
úřadu, silničního úřadu, komise pro projednávání přestupků, účetnic-
tví obce, mzdovou agendu a další činnosti rozrůstající se administra-
tivy, kterou nás zaplavují státní instituce.

Průběžně byl zajišťován chod CZEK-POINTU a datových 
schránek, které spotřebovávají jednou tolik papíru, než před jejích 
zavedením. Dále jsme zajišťovali rozvoz obědů a byli jsme nápo-
mocní jednotlivým spolkům s administrativou. Pracovníci obec-
ního úřadu se podílejí na přípravě podkladů pro podávání žádostí 
o dotace na spolufinancování oprav budov a zařízení, které jsou 
v majetku naší obce.
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Základní škola, školka
Po tom co několikrát došlo k protečení střechy nad tělocvičnami, 

bylo rozhodnuto provést zásadní opravu povrchu střechy. Při pro-
vedení sond do tělesa střech jsme zjistili, že střechy nad tělocvič-
nami a kabinety jsou neúměrně zatíženy vrstvami heraklitu, škváry 
a betonových tvárnic. Po výběru odborné firmy bylo rozhodnuto, že 
provedeme opravu na celém pavilonu tělocvičen. Přizvaný statik pak 
jednoznačně stanovil, že všechny přebytečné materiály musíme ze 
střech odstranit a nahradit je polystyrenem. V současné době je ukon-
čena oprava střech nad tělocvičnami. Po zimě budeme pokračovat 
v náročnější části, kdy bude ze střechy sundána vrstva škváry. Bude 
provedena rekonstrukce světlíků a na místo škváry bude položena 
vrstva spádového polystyrenu. Jako horní krycí vrstva bude opět po-
užita gumová membrána.

Středisko služeb.
Hlavní činností pracovníků střediska služeb je v zimní sezoně 

úklid sněhu a posyp komunikací a chodníků, po zbytek roku sečení 
trávy, údržba zeleně, úklid listí. Celoročně pak čištění příkopů podél 

silnice na Albertovec, na Svobodu, ke Kravařím a podél Hruškové 
cesty. Na konec Hruškové cesty bychom mohli jezdit každý den 
a pořád tam najdeme odpad. Zajišťujeme přepravu materiálů náklad-
ním autem pro občany a ve spolupráci se spoluobčany zajišťujeme 
očistu komunikací a chodníků. Pracovníci střediska služeb dále pro-
váděli opravy a údržbu kanalizace a vodovodu. Dále zajišťují kaž-
dodenní dozor nad přechody pro chodce v době od 7:00 – 8:00, kdy 
děti chodí do školy. Pracovníci střediska služeb pravidelně pomáhají 
jednotlivým spolkům při přípravě většiny akcí, které jsou pořádány 
v naší obci. V letošním roce odvedli všichni pracovníci střediska slu-
žeb velký kus práce na stavbách rekonstrukce ulice Jasanová, demo-
lice budov ve Dvoře, demolice stolárny v ulici Mlýnská, demolice 
budovy naproti fary a výstavba nového oplocení hřbitova. Nová čin-
nost, kterou zajišťují pracovníci střediska služeb je provoz Sběrného 
dvora, který je otevřen třikrát týdně. Dva pracovníci pak celoročně 
zajišťují provoz dvou čistíren odpadních vod, dvou kotelen a základ-
ní provoz vodovodu a kanalizace. V letošním roce jsme prováděli 
i výměnu vodoměrů.

Vážení spoluobčané, vše co je výše uvedeno, jsme mohli zrealizovat jedině s Vaší pomocí a podporou. Každodenní komunikace a kon-
zultace s občany nám pomáhá při řešení nenadálých situací, které nastávají při provozu hlavně vodovodu, kanalizace a budov, které jsou 
v majetku obce. Chci proto Vám všem jménem svým, jménem všech zastupitelů, zaměstnanců obecního úřadu a střediska služeb poděkovat 
za pomoc a podporu, kterou nám celoročně projevujete při správě obce, a za to, že všichni společně šíříme dobré jméno naší obce v blízkém 
i dalekém okolí. Chci taky poděkovat zaměstnancům obecního úřadu, knihovny a střediska služeb za celoroční práci pro naší obec.  
 Bernard Halfar

OdpadOvý dvůr, sběr Odpadů
V naší obci máme zajištěn dobře fungující systém sběru tříděného 

odpadu. Samozřejmě, že každý systém se dá vždy vylepšit. Proto 
jsme v loňském roce zahájili stavbu Sběrného dvora Štěpánkovice. 
Ve dvoře jsou umístěny kontejnery pro umístění odpadního skla, 
velkoobjemových odpadů, papíru, elektroodpadů, BRO, nebezpečných 
odpadů, pneumatik a kóje pro odložení odpadních plastů. Po tom, co 
byla stavba v březnu letošního roku dokončena a uvedena do provozu, 
jsme do dnešního dne ze dvora odvezli více jak 200 tun odpadů. Kromě 
sběrného dvora stále funguje sběr odpadů pomocí popelnic, zvonů na 
sklo a plastových pytlů na papír. Už jsem psal jednou, že materiálně 
bohatá společnost se pozná podle množství produkovaných odpadů. 
Připočtu-li ke všem odpadům i sebranou stavební suť vyšlo mi, že 
každý občan ve Štěpánkovicích vyprodukoval v letošním roce jednu 
tunu odpadů.

Na začátku před čtyřmi lety bylo rozhodnutí zastupitelů tuto stavbu 
zrealizovat v prostorách dnešní sběrny kovových odpadů. Po mnoha 
jednáních s majiteli objektu a změnách projektu jsme přistoupili na 
variantu vybudovat sběrnu odpadů v areálu střediska služeb. Na tuto 
variantu jsme přistoupili s obavami, zda se do tohoto prostoru vejdou 
všechny činnosti a stroje, které středisko služeb provozuje a k tomu ještě 
sběrný dvůr. Dnes víme, že rozhodnutí umístit sběrný dvůr na pozemek 
střediska služeb bylo správné. Provozem střediska služeb a sběrného dvoru 
není narušen ani chod obecního hřbitova. Z toho jsem měl největší obavu. 
 Bernard Halfar

cena pitné vody 
pro rok 2016

Výši vodného a stočného pro nadcházející rok 
stanovuje rada obce na svém prosincovém zasedání. 
V té době už jsou známy ekonomické výsledky 
vodního hospodářství obce současného roku a cena 
vody pro příští rok, kterou nakupujeme u společnosti 
Severomoravské vodovody a kanalizace. Výsledek 
jednání rady obce a stanovení výše vodného 
a stočného pro rok 2016 bude zveřejněn v hlášení 
obecního rozhlasu a na webových stránkách obce. 
 Bernard Halfar

Máte něco na srdci a chcete se o to podělit?

Příspěvky,  náměty můžete  zasí la t  e-mailem

na adresu zpravodaj@stepankovice.cz , 

donést  do obecní  knihovny.
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bLaHOpŘEJEME
Své významné životní jubileum oslavili v měsíci říjnu – prosinci: 

Říjen
Marie Korpasová 85 let
Vilém Lasák 80 let
Jindřich Baránek 91 let
Jindřich Müller 75 let
Alžběta Wollná 75 let
Anna Grygarčíková 80 let
 
Listopad
Markéta Vybrančíková 75 let
Horst Steuer 75 let
Gerda Jarolímová 75 let
Irena Vaňharová 70 let
Vendelín Krajčovič 70 let
Edeltrauda Benková 75 let
Alžběta Königová 70 let
František Moravec 85 let
Hildegarda Turková 75 let

Všem spoluobčanům 
gratulujeme

a přejeme pevné 
zdraví a stálou 
spokojenost.

Prosinec
Josef Janota 80 let
Adolf Harasim 75 let
Lucie Bortlíková 75 let
Adéla Zajičková 85 let
Gertruda Dostálová 93 let
Gertruda Mührová 85 let
Gerhard Stoczek 75 let

Jelikož obecní úřad nedostává pravidelné seznamy narození, prosíme rodiče, kterým se narodilo dítě, 
aby narození (na základě rodného listu dítěte) přišli přihlásit na obecní úřad k paní Janě Gregořicové.

NOví ObčáNci ŠtěpáNkOvic
Tomáš Fabian, Valérie Rýmlová, Vojtěch Valenta, 

Natálie Černohorská a Lilien Moravcová

Přejeme rodičům, 
aby odměnou byla pro Vás láska a úcta Vašeho dítěte.

Mikuláš Hanzlík se narodil 9. září 2015, vážil 3,8 kg a měřil 52 cm.
Doma dělá radost bráškovi Matějovi, mamince Zuzaně a tatínkovi Radimovi.

vítáNí ObčáNků
V neděli 15. listopadu jsme v obřadní síni obecního úřadu 

slavnostně vítali naše nové spoluobčánky. Pozvání přijali 
rodiče dětí, které se narodily od listopadu loňského roku do 
října letošního roku. Pro velký počet dětí jsme vítání rozdělili 
na dvě části. První skupinu malých občánků jsme přivítali 
ve 14.00 hodin, druhou v 15.00 hodin. O milou atmosféru 
slavnostního odpoledne se postaraly děti z naší mateřské 
školy. Pozvání přijali rodiče s 29 dětmi, z toho bylo 18 děvčat 
a 21 chlapců. Za přípravu slavnostního vítání občánků chci 
poděkovat všem, kteří tuto zdařilou akci připravili, jmenovitě 
pak paní Janě Gregořicové, paní Bronislavě Ryckové, paní 
Stanislavě Václavíkové a paní Aničce Jonešové, která po celou 
dobu slavnostního obřadu hrála na klavír a samozřejmě dětem 
z mateřské školky pod vedením paní učitelky Ivy Lihotské 
a Jarmily Šímové. Naše nejmilejší fotil náš obecní fotograf pan 
Lukáš Lamla, kterému taktéž patří poděkování, jelikož každý 
z rodičů se mohl nechat vyfotit i se svým dítětem v kolébce 
a tuto fotku dostal od obce zdarma. Bernard Halfar

Eva tvrdá 
v kNiHOvNě

Milé čtenářky, milí čtenáři, 
zveme vás tímto na besedu se 
spisovatelkou Evou Tvrdou, 
která se bude konat v pondělí 
11. ledna 2016 v 17.00 hodin 
v obecní knihovně. Paní 
Eva Tvrdá svým čtenářům 
představí svou novou knihu 
„Pandořina skříňka“, která 
vyšla 1. prosince 2015. Tento 
román byl již čtenáři dlouho 
očekávaným pokračováním 
knihy Dědictví, která měla 
u čtenářů velmi pozitivní 
ohlasy.

Knihu „Pandořina skříň-
ka“ si můžete zakoupit již 
od 14. prosince 2015 v naší 
knihovně za zvýhodněnou 
cenu 200 Kč.

Srdečně zveme všechny 
zájemce! MT

pLEsOvá 
sEzóNa 2016

9. ledna 2016 
Společenský ple SRPŠ, 
v Boloaticích

16. ledna 2016 
Ples hasičů ze Svobody

29. ledna 2016 
Zahrádkářský ples, 
v areálu U vrby

29. ledna 2016 
Maškarní ples pro děti, 
tělocvična ZŠ



-7-

4 / 2015

JaN OpatŘiL a JEHO čtvrtá 
kNiHa kapŘík MEtLík

16. 10. 2015 do naší 
knihovny opět zavítal z ne-
daleké Vysočiny mladý spi-
sovatel Jan Opatřil, který 
tentokrát své malé čtenáře 
a příznivce potěšil již čtvr-
tým dílem oblíbené kníž-
ky Kapřík Metlík. Kniha 
je plná lásky, přátelství 
a legrace. Hlavní hrdinové 
Metlík, Šupinka a Břéťa 
prožívají další dobrodruž-
ství v podvodním světě. 

Děti si toto autorské čtení velmi užily a doufají, že pátý díl Metlíka na sebe 
nenechá dlouho čekat. MT

výstavka ŠikOvNýcH 
rukou

Do knihovny chodí samé šikovné děti. Patři 
mezi ně i David Vehovský, který z časopisů ABC 
slepuje vystřihovánky a potom je vystaví pro ostat-
ní děti.

V knihovně tak už máme několik modelů zná-
mých světových budov, kosmické lodě i různé 
dopravní prostředky. Pro malé děti, které si hrají 
v dětském koutku, slepil pokojíček i s malými pa-
pírovými panenkami a ten patří mezi nejoblíbenější 
hračky dokonce i mezi staršími dětmi.

Přijďte se i vy do knihovny podívat, všechny 
modely jsou vystaveny k prohlédnutí. VW

astrOLOg MiLaN gELNar 
a JEHO padEsát 
OdstíNů aury

Ve čtvrtek 22. října 2015 jsme v naší knihovně 
přivítali známého astrologa a spisovatele Milana 
Gelnara.

Astrolog byl velmi mile překvapen hojnou účastí 
na své přednášce, která byla zajímavá nejen odborným 
výkladem o principech zápisů horoskopů, ale také 
nastíněním vlivu znamení na životy jednotlivců ale 
také v partnerských vztazích. Velkým lákadlem byla 
mimo jiné také nabídka focení aury a měření čaker, 
kterou využili téměř všichni zúčastění. MT

pOHádkOvé krEsLENí
Adolf Dudek, ilustrátor 

a bavič, ve štěpánkovic-
ké knihovně opět zazářil. 
Nejenže svým vystoupením 
bavil děti, ale na své si při-
šly i přísedící paní učitelky, 
které se také náramně bavi-
ly. Pohádkové kreslení bylo 
opravdu úžasné. Děti aktivně 
doplňovaly obrázky z pohád-
kových knížek, staly se pří-

mými účastníky pohádek a užily si radost, kterou pan Dudek v knihovně rozdával. 
Klasické české pohádky jim zase budou o krůček blíž. Adolf Dudek byl již v naší 
knihovně čtyřikrát a vždy sklidil velký úspěch.

Adolf Dudek žije a tvoří uprostřed nádherně inspirující oblasti Beskyd, ve 
Frenštátě pod Radhoštěm. Během své tvorby prodal na tři miliony knížek, a to mu 
vyneslo titul „Nejprodávanější ilustrátor dětských knížek“. MT

DrakiáDa 2015
Dne 7. 10. 2015 proběhla v rámci programu ŠD „Drakiáda“. Letošní ročník 

se uskutečnil na školním hřišti a příjemně překvapil všechny účastníky „dračího 
klání“ teplým a zároveň větrným 
počasím. Děti si donesly jak kou-
pené, tak vlastnoručně vyrobené 
draky.

Vítr příhodně foukal a děti se 
svými rodiči či spolužáky měly 
plné ruce práce, aby své draky 
uhlídaly na provázcích.

Každý účastník se stal vítě-
zem a obdržel diplom a sladkou 
odměnu. S. Lacková

rOzŠíŘENí sLužEb ObEcNí kNiHOvNy  vE ŠtěpáNkOvicícH
Pro naše čtenáře a uživatele jsme připravili novou službu- půjčování audioknih, které byly poskytnuty v rámci výměnných 

souborů z Knihovny Petra Bezruče v Opavě. Seznam audioknih najdete na webových stránkách naší knihovny. www.
knihovna.stepankovice.cz Určitě si z naší nabídky vyberete.

Těšíme se na vaši návštěvu. MT
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FACHMAN KROS 2015
První říjnová neděle se již počtvrté stala termínem konání běžeckého 

závodu, který nese název „Fachman kros“. Shromaždištěm je prostor 
u hasičské zbrojnice na Svobodě u Štěpánkovic. Závod je určen jak dětem, 
které soutěží v šesti kategoriích, tak dospělým, kteří si mohou vybrat z tratí 
8 km a 15 km. Tratě jsou vedeny převážně po polních a lesních cestách 
v blízkosti Svobody, Kobeřic, Hněvošic, Služovic a Vrbky. Ohlasy na 
náročnost a různorodost trasy jsou ze strany závodníků pozitivní.

Do dětských kategorií se přihlásilo celkem 71 dětí od jednoho do 
patnácti let. Děti mezi sebou soupeřily na tratích od 100 m do 1500 m. Na 
8 kilometrovou trať vyrazilo 39 závodníků a delší 15 kilometrovou trasu 
absolvovalo 73 dospělých. Celkově došlo oproti minulému ročníku k nárůstu 
počtu závodníků, hlavně v dětských kategoriích. Skvělá atmosféra a pozitivní 
hodnocení ze strany závodníků byla podpořena nádherným „Babím létem“, 
které umožnilo absolvovat závod v „krátkém oblečení“ a určitě také zvýšilo 
počet přihlížejících, a že jich nebylo málo.

Vítězi na 15 km trati se stali Robert Antczak a Jana Richterová, na kratší 8 km trati pak David Wittek a Barbora Lampová. Potlesk 
a povzbuzení v cíli si však zasloužil každý z účastníků bez ohledu na pořadí.

Velké poděkování patří všem pořadatelům z řad učitelů ZŠ Štěpánkovice, hasičům ze Svobody, obsluze občerstvení, sponzorům a všem 
ostatním, kteří se podíleli na organizaci závodu. Samozřejmě děkujeme závodníkům, povzbuzujícím rodinným příslušníkům a doprovodu 
za to, že si našli čas k aktivnímu využití nedělního dopoledne, povzbuzení všech zúčastněných a vytvoření příjemné přátelské až rodinné 
atmosféry v prostoru u hasičárny.

Organizátoři se na Vás těší první říjnovou neděli (2. 10. 2016) při 5. ročníku tohoto závodu. P. Nycz

vEčEr kOuzELNýcH světýLEk 2015
Je páteční podvečer 6. listopadu 2015 a z amplionů místního rozhlasu se ozývají známé pohádkové melodie, které svolávají všechna 

kouzelná světýlka k hasičské zbrojnici, odkud o půl páté vyrazí v průvodu vesnicí, aby potěšila všechny přihlížející a rozsvítila dnešní večer 
plný zpěvu a strašidel. Začíná tolik očekávaný VEČER KOUZELNÝCH SVĚTÝLEK.

Po příchodu do školy čeká na všechny 
podzimně - strašidelná výstavka, oblíbená pě-
vecká soutěž a hlavně strašidelná stezka, která 
je vyvrcholením celého večera.

Do finále letošní palestinské superstar se 
probojovalo jedenáct zpěváků, jak jednotlivci, 
tak i dvojice, výherci třídních kol všech tříd 
nižšího stupně.

Moderování pěvecké soutěže se letos 
zhostila Morticia Adams a do poroty zase-
dl zbytek Adams family : Gomez Adams 
(Jakub Fojtík), Fester Adams (Jakub Müller), 
Wednesday Adams (Alexandra Běláková), 
Puksley Adams (Štěpán Czudek) a VĚC 
(Ondřej Pistorius). Porota to letos neměla 
vůbec jednoduché, protože výkony soutěží-
cích byly nebývale vyrovnané a rozdíl mezi 
prvním a posledním místem byl jen několik 
bodů, o čemž svědčí i počet udělených míst, 
kterých bylo pouze šest, přestože soutěžních 

vystoupení zaznělo osm. Však 
i porotě, i když v černém a li-
bující si v ponurých záleži-
tostech, nezbývalo než letošní 
soutěžící jen chválit. Pěveckou 
soutěž ozvláštnilo také vystou-
pení děvčat z kroužku aerobi-
ku pod vedením paní učitelky 
Blanky Kučejové.

Pomyslným králem a le-
tošní palestinskou superstar se 
stal Marek Skuplík z 5. třídy 
s písní Nenapovídej, na dal-
ších místech už byly jen samé 
princezny. Druhé místo ob-

sadila děvčata Martina Vybíralová a Natálie 
Radošovská ze 4.B s písní Šaškové počmá-
raní, třetí místo bylo rozděleno mezi Simonu 
Nevřelovou z 1.B třídy a děvčata Vendulu 
Czudkovou a Julii Bršlicovou z 3.A, které 
nám zazpívaly píseň Boty proti lásce. Všichni 
vítězové budou naši školu dále reprezentovat 
na pěvecké soutěži EUROTOPIA v prosinci 
letošního roku. Čtvrté místo si vyzpívala 
Vanda Kesková z 2. třídy písní Tři oříš-
ky pro Popelku, na pátém místě skon-
čila Nela Lasáková, která zpívala píseň 
Dělání a šesté místo bylo opět rozděleno 
mezi děvčata z 1. A Elen Bajtlovou a Evu 
Oberherovou, která vystupovala s písní 
Statistika a Natálii Hahnovou a píseň 
Když náš táta hrál.

Strašidelnou stezku letos zdobila stra-
šidla z 9. A a 9. B a byla jako vždy děsupl-
ná. Spousta dětí mělo malou dušičku před 

tím než byly puštěny za černý závěs, který 
musela bránit paní učitelka Fialová doslova 
vlastním tělem, aby se tam nenahrnuli všich-
ni zájemci najednou. Byli i takoví, kteří to po 
pár metrech vzdali a vrátili se zpět. Většina 
však odvážně prošla celou, jen lampiony 
osvětlenou, stezkou a jejich odvaha byla 
odměněna kromě neopakovatelného zážitku 
také strašidelným razítkem a bonbonem.

Velké díky patří všem učitelů a učitelkám 
za perfektně zvládnutou organizaci dnešního 
večera, porotě za to, že se zhostila svého ne-
lehkého úkolu s odvahou a ctí, obecenstvu, 
z jejichž transparentů bylo jasné, že podpo-
rovalo všechny soutěžící, sdružení rodičů za 
to, že se postaralo o všechna mlsná a hlado-
vá bříška a v neposlední řadě členům SDH 
Štěpánkovice, kteří zajistili bezpečnost prů-
vodu.

Kolem půl osmé se všichni pomalu roz-
cházejí do svých domovů.

Přestože počasí se tváří jarně, zima už se 
nezadržitelně blíží…tak zase za rok. AA
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HaLLOwEENské kOLEdOváNí
I letos si žáci 6. třídy připravili pro své mladší kamarády halloweenské 

koledování „Knock knock, trick or treat“, jež je typické pro anglicky mluvící 
země. Tento prastarý keltský svátek signalizující konec léta a nadcházející 
příchod zimy bývá provázen různými hrami, které nechyběly ani u nás 
v hodinách anglického jazyka.

„Bobbing for apples“, lovení jablíčka pusou v kádi plné vody je 
zdánlivě lehký úkol, zvládli jej však jen někteří odvážlivci. Zazněla 
spousta anglických slov spojených s touto tradicí, za což byli žáci náležitě 
odměněni sladkostí.

Tváře dětí rozjasnila přehlídka strašidel v doprovodu známých 
anglických písní. Nakonec i naši nejmenší prvňáčci viděli, že strašidel se 
nemusejí bát a někdy je škola zkrátka a dobře plná kouzel!

J. Jonešová

vzděLávací pObyt žáků 
OsvětiM - věLička - krakOv - kaziMiErz

Čtvrteční ráno je vstupem do dlouho připravované cesty za 
vzděláním, novými zážitky a zkušenostmi.

Prvním místem, které navštěvujeme, je koncentrační tábor 
Auschwitz – Birkenau (Osvětim), doklad tragédie stovek tisíc 
Židů, Poláků, Romů a obětí jiných národností. Žáci nesou v sobě 
v tichosti zvláštní atmosféru tohoto místa, poslouchají soustředěně 
zajímavý výklad českého průvodce. Je to v mnoha případech jejich 
první bezprostřední kontakt s tragickou minulostí Evropy. Tentokrát 
ne stránky učebnice dějepisu, ale reálné předměty a příběhy lidí 
dokládají historii, vidíme spalovací pece, plynové komory, osobní 
věci zabavené při příjezdu do tábora, dobytčí vagóny, smrtící plyn, 
baráky, mnoho fotek vězňů a mezi nimi i děti. Zůstává nám pouze 
jedna otázka bez odpovědi – jak to, že lidé jsou schopni dělat jiným 
lidem takové věci.

Pokračujeme ve výpravě. Před námi Staré město v Krakově, 
které je jedním z nejcennějších architektonických souborů na světě. 
Na Rynku vidíme překrásný Mariacký kostel, Sukiennice a radniční 
věž. Za dávnou historií se vypravujeme do podzemí, kde se nachází 
unikátní archeologické muzeum. Výstava Po stopách evropské 
identity nás přenáší do atmosféry středověkého města, najednou 
cítíme atmosféru trhu, tady zkoušíme různé interaktivní prezentace, 
hologramy, projekce a sledujeme krátké dokumentární filmy. Dívky 
jako obvykle nejvíce zajímá jejich tělesná hmotnost J a tentokrát 
první středověká váha udává hmotnost, která se rovná počtu 
kamenů a další čtecí stroj to dokonale přepočítává na kilogramy. 
Myslím, že se všichni skvěle bavíme tím nenápadným dotekem 
historie. Nikomu nevadí kilometry, které zdoláváme při procházce 
překrásným historickým centrem Krakova. Pod královským hradem 

Wawel nastupujeme do autobusu a slibujeme si, že tady se zítra 
vrátíme.

Následuje dlouho očekáváný a zasloužený odpočinek a relax 
v aquaparku. Zkoušíme tobogány, horolezeckou stěnu, mořské vlny, 
divokou řeku, vodní masáž, vodní volejbal, skluzavky a hlídá nás 
všude přítomný krakovský drak chrlící… vodu.

A teď už je čas do postýlek. Hotel Junior Krakus polyká naši 
50člennou výpravu. Unavení cestovatelé časem rychle usínají.

Páteční ráno zahajujeme bohatou snídaní. K mání párečky, 
vajíčka, salámek, syrečky, máslíčko, kávička, čajíček nebo pro 
milovníky zdravého jídla křupky, marmeláda, med a mlíčko.

Podél řeky Visly se vracíme pod Wawel, výlet do Krakowa bez 
fotky s drakem je nepřípustný. Tentokrát wawelský drak se ukazuje 
v celé kráse a chrlí na nás oheň. Pokračujeme krátkou návštěvou 
nádvoří královského hradu, chvilku se zastavíme v místech, které 
byly domovem mnoha polských králů.

Dalším bodem výpravy je Kazimierz, krakovská městská čtvrť, 
které byla centrem židovského života po více než 500 let…než 
bylo během druhé světové války zničeno. Procházíme se úzkými 
uličkami, kam v hledání odpovědí na záludné otázky historie směřují 
turisté z celého světa. Návštěva malebné uličky Meiselsa připomíná 
pozadí dramatických scén z filmu Schindlerův seznam od režiséra 
Spielberga. Nezapomenutelným zážitkem je návštěva synagogy 
Templ. Poutavé povídání průvodce nám vysvětluje některé rozdíly 
mezi kulturou židovskou a křesťanskou, seznamuje nás s židovským 
životem a zvyky. Chrám nebo modlitebna, ve které se nacházíme, se 
také významně liší od kostela. Pro zajímavost, muži zde musí mít 
pokrývku hlavy a tak při vchodu všichni účastníci mužského pohlaví 
si oblékají jarmulku.

Posledním bodem naší výpravy je Solný důl ve Wieliczce. 
Prohlídka dolu je poutí přes dvacet velkých komor na tříkilometrové 
prohlídkové trase. Zpřístupněné komory se nacházejí v hloubkách od 
64 do 135 metrů. Okamžik, na který se vždy těším, je přede mnou. 
Žáci vcházejí do podzemní kaple sv. Kingy a na jejích tvářích jako 
i na tvářích dalších tisíců turistů vidím ten zvláštní záchvěv němého 
úžasu nad krásou tohoto místa „Uah, tak to je síla“. Naše pouť končí, 
ještě oběd v „podzemní restauraci“ (malá poznámka a šokující 
zjištění… naši žáci nejedí zeleninu!!!). Výjimečná možnost 
poobědvat v hloubce 136 metrů je opravdovým závěrem výletu.

Cesta domů unaveným výletníkům ubíhá velmi rychle.
Výprava za poznáním byla velmi náročná na přípravu a samotný 

průběh, ale pro organizátory je krásnou odměnou pochvala z úst 
průvodců, kteří si velmi cení ukázněnosti, pozornosti a vnímavosti 
naších žáků.

Děkujeme za krásný výlet. Sto
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ÚSPěCH MLAdýCH FLORbALISTů 
NA TuRNAjI V bOLATICíCH

Florbal – sport na vzestupu a momentálně asi 
nejoblíbenější sport mezi mládeží. Tuto domněnku 
potvrzuje i počet účastníků na florbalovém turnaji 
„Think blue“ určený pro žáky nižšího stupně základ-
ních škol. Turnaje se zúčastnily týmy Bolatic, Vřesiny, 
Ludgeřovic, Štěpánkovic, Sudic a Chuchelné. Tým 
Velkých Hoštic se nedostavil. Výhodou vyššího počtu 
účastníků je dostatečný zápřah všech hráčů, kteří mě 
neustále prosili o poslání do hry. Že se všichni do 
hry dostali dostatečně, mě přesvědčily hlášky cestou 
domů: „Pane učiteli, bolí mě nohy“ nebo „Budu vítěz-
ství slavit postaru, to znamená, lehnu si do postele“.

K vlastnímu průběhu turnaje. Tým několikrát uká-
zal svoji buldočí vůli po vítězství. Přestože tým ve třech zápasech úplně nezvládl začátky (0 : 1, 0 : 2 
a dokonce 0 : 3), tak se nepoložil a pokaždé dosáhl vítězného obratu. Byla radost pozorovat projevy 
štěstí a úspěchu, umocněné kolektivním pojetím hry. Nechybělo samozřejmě vzájemné povzbuzová-
ní, plácání po vstřeleném gólu a úvodní pokřik před každým utkáním. Všechny zápasy dotáhli hráči 
k vítězství a odměnou je postup do krajského kola. Každý z hráčů má svůj podíl na velkém úspěchu 
štěpánkovického mládežnického florbalu. Florbalové dovednosti a bojovný duch tým už má, tak ještě 
trochu štěstí a krajské kolo nemusí být konečným turnajem. Držte nám pěsti.

Sestava týmu: Vítězslav Nikel, Dominik Malohlava, Michal Stuchlík, Petr Žůrek, Tobiáš Prasek, 
Ondřej Prasek, Tomáš Šimeček, Adriana Pavelková, Tomáš Tomíček, Petr Kurka, Daniel Volný, Tobiáš 
Souček. Výsledky týmu: Štěpánkovice – Bolatice 3:0, Štěpánkovice – Chuchelná 6:1, Štěpánkovice – 
Ludgeřovice 6:5, Štěpánkovice – Vřesina 6:2, Štěpánkovice – Sudice 7:0 P.Nycz

bErLíN - JazykOvý pObyt žáků iX. rOčNíku
HaLLO aus bErLíN - bErLíNský JazykOvý pObyt

Ve dnech 8. 11. –13. 11. se vybraní žáci 
IX. ročníku zúčastnili zájezdu do Německa, 
a to v rámci projektu jazykového vzdělávání 
OPVK CZ.1.07/1. 1. 00/56.0735.

Ze zápisníků žáků.
Když se někteří z nás v září dověděli tu 

báječnou novinu, že byli na základě svých 
výsledků v jazyce německém vybráni na stu-
dijní pobyt v Berlíně, svému štěstí snad ani 
nemohli uvěřit. A najednou tu máme nedě-
li 8. listopadu a to je den D. Před naší školou 
se scházíme brzy ráno, už po 4. hodině, a ne-
trpělivě čekáme na autobus. Ten přijíždí ve 
4. 45 a my se při nastupování seznamujeme 
s novými kamarády z jiných škol (Jeseník – 
gymnázium, Bruntál a Opava Otická – zá-
kladní školy), kteří budou cestovat s námi 
a kteří už sedí na svých místech. Také ob-
sadíme svá sedadla a vyrážíme směr Brno, 

Praha – tady by-
chom chtěli zmínit 
úžasnou zastávku 
u “Mekáče“, před 
nímž provokativně 
sedíme a pojídáme 
řízky, jež nám s lás-
kou usmažily naše 
maminky. Odtud po-
kračujeme až do nád-
herného německého 
města Drážďany, 
tam se seznamujeme 
s delegátkou Denčou.

V Drážďanech jsme absolvovali prohlíd-
ku nejvýznamnějších historických památek 
(Zwinger, Frauenkirche, Semperoper, ně-
meckou částí Labe…). Odtud jsme vyjeli 
směrem na Berlín a cíle jsme dosáhli zhruba 
kolem 19. hodiny večer. Po krátkém setkání 
s rodinami na Meeting pointu, jsme se vy-
dali do našich dočasných nových domovů.

Ráno jsme se všichni shodli na tom, že 
nám v náhradních rodinách bude chutnat 
a bude se nám tam určitě líbit. Svá dopo-
ledne jsme pravidelně trávili učením v ja-
zykové škole did deutsch institut Berlin. 
Ve třídách se nás scházelo maximálně 15 
a lektoři se nám tedy mohli plně věnovat, 
měli pro nás připravenu řadu materiálů a ho-
diny probíhaly zábavnou formou – zahráli 
jsme si spoustu jazykových her, dovědě-
li jsme se mnoho zajímavého o ostatních 

kamarádech, seznámili jsme se s místní-
mi pověstmi a vlastně toho teď víme více 
o celém Německu. Každý den, po skončení 
vyučování, jsme si snědli připravený oběd 
a spolu s průvodkyní, učiteli a kamarády 
z ostatních škol jsme se pravidelně vydáva-
li za návštěvami berlínských památek. Tak 
jsme měli možnost poznat Braniborskou 
bránu, Fernsehturm, Alexanderplatz, Ostrov 
muzeí, Pergamonmuseum, olympijský sta-
dion, Potsdamerplatz, Sanssouci, Postupim, 
Reichstag, Berlínskou zeď, Checkpoint 
Charlie, Marienkirche, Nikolaiviertel 
a Nikolaikirche Rathaus, památník holo-
kaustu a mnoho dalších. Berlínskými památ-
kami jsme doslova okouzleni a nadšeni. Na 
svých pochůzkách po Berlíne jsme nemohli 
vynechat známé nákupní středisko Primarkt 
a připravované Weihnachtsmärkte.

Naše večery byly v jednotlivých rodi-
nách velice podobné. Většinou jsme se sešli 
s našimi „adoptivními“ rodiči a při večeřích 
jsme si povídali, tak jsme v praxi používali 
němčinu, kterou jsme se ve škole naučili.

Celý týdenní pobyt nesmírně rychle utekl 
a přišlo na páteční loučení. Jen neradi jsme 
naše nové domovy opouštěli, ale zároveň 
jsme se těšili domů, až budeme moci vyprá-
vět, co všechno jsme zažili. Přestože jsme 
odjížděli v pátek 13. 11. po vyučování, domů 
jsme se v pořádku vrátili nad ránem v sobotu, 
unavení z dlouhé cesty, ale zároveň obohace-
ni o nové zážitky. Žáci IX.A a IX.B

MOŠtOváNí 
sE sLuNíčky

Ve čtvrtek 15. 10. 2015 
se třída „Sluníček“ vyda-
la s plnými košíky jablíček 
k „Zahrádkářům“ na mošto-
vání. S názornou ukázkou děti 
ochutnaly nejprve jablečnou 
drť a poté výborný sladký mošt. 
Moc se nám vše líbilo a hlavně 
chutnalo! Děkujeme a těšíme se 
na další návštěvu! AJ
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iLfracOMbE – JazykOvý pObyt žáků viii. rOčNíku
iLfracOMbE – vELká britáNiE – aNgLiE – Hrabství dEvON

Ve dnech 8. 11. –14. 11. se vybraní žáci VIII. ročníku zúčastni-
li zájezdu do Anglie, a to v rámci projektu jazykového vzdělávání 
OPVK CZ.1.07/1. 1. 00/56.0735. O půl šesté ráno byl sraz před ško-
lou. Během cesty jsme přibrali dvě další školy z Lipníku nad Bečvou 
a Halenkovic. Mnoho zastávek, obědy na benzínkách, čištění zubů, 
nepohodlné spaní – to vše patřilo k naší náročné 29 hodinové cestě 
(více než 1800 km). Než jsme přestoupili na trajekt, museli jsme pro-
jít pasovou kontrolou. Na trajektu jsme si mohli zakoupit nějaké jídlo 
či suvenýry.

Když jsme přijeli do našeho cíle – Ilfracombe (jihozápadní Anglie, 
Severní Devon), šli jsme na pěší prohlídku města. Nešlo si nevšimnout 
nádherného moře, přístavu, palem, útesů a rozlehlých pastvin, na nichž 
se pásly většinou ovce. Navštívili jsme také tamní akvárium. Večer se 
žáci i s učiteli setkali se svými rodinami, které je po dobu zájezdu 
ubytovávaly. Jelikož všichni byli unavení, tak ulehli do svých postelí.

Následující den jsme poprvé vyrazili do školy, kde jsme byli roz-

děleni do čtyř tříd a seznámili se s naším „třídním“ učitelem. Výuka 
probíhala tři hodiny a poté jsme vyrazili na výlet do národního parku 
Exmoor a pobřežních vesnic Lynton a Lynmouth. Po tomto vycház-
kovém dni nás „doma“ čekala teplá večeře, u které jsme měli možnost 
se sblížit s rodinou.

Další den byl pro někoho utrpením a pro někoho radostí. Hned po 
škole jsme vyrazili nakupovat do známého obchodu Primark, který 
je v městešku Barnstaple. Okolo bylo spoustu dalších obchodů, ale 
všechny zajímal pouze Primark, ve kterém většina nakoupila dárky 
na Vánoce. S polovinou svých peněz jsme se vrátili zpět k rodinám. 
Ve čtvrtek studenti dostali ve škole certifikát o účasti v kurzech ve 
stupních A2+ a B1. Odpoledne jsme navštívili rybářskou vesnici 
Clovelly, která patří pouze jedné rodině. Když jsme se s ní sezná-
mili, dole na nás čekalo úchvatné moře s kamenitou pláží. Odtud 
jsme viděli ten nejkrásnější pohled na Anglii. Návrat do rodin byl náš 
poslední, jelikož jsme druhý den ráno vyjížděli do hlavního města 
Anglie, Londýna. S rodinou jsme se pomalu loučili a darovali jim pár 
maličkostí jako poděkování za pobyt.

Po šesti hodinách cesty jsme dorazili do Londýna. Na první 
pohled jsme viděli Big Ben a Londýnské oko. Také jsme navštívili 
Buckinghamský palác, Westminsterský most, Trafalgarské náměstí se 
sochou admirála Nelsona a procházeli jsme se po Downing street, kde 
bydlí nynější premiér David Cameron.

Během procházky nás zastihl i nečekaný déšť a také kroupy, ale 
po zbytek dne se vyjasnilo – typické anglické počasí. Zbyl nám taky 
čas na nákupy, kde jsme utratili zbytek svých peněz za suvenýry, ob-
lečení a jídlo. Přece jen, kdo by si nepřál mít něco z Londýna. Na 
Oxford street se nacházeli všelijaké obchody včetně Primarku, nej-
většího vůbec. Nakonec jsme navštívili britské muzeum. Z tohoto 
velkolepého města jsme odjeli ve večerních hodinách. I když se nám 
po Anglii bude stýskat, už jsme se těšili domů. Všude dobře, doma 
nejlíp… Home Sweet Home Leona Drastíková a Michaela Tomíčková

1. záŘí 2015 v MŠ
Slunečný den probudil děti 

naší mateřské školky k zahájení 
nového školního roku 2015/16

Pro děti, které již školku na-
vštěvovaly, to byl den překva-
pení, co bude ve třídách školky 
nového. Pro naše nováčky to 
byl den očekávání, co a kdo 
je v mateřské škole čeká, kteří 
kamarádi si budou s nimi hrát.

Ranní příchod byl veselý 
a téměř všichni nechali své 

slzičky doma. Jen nevíme, jestli první odloučení od svých malých broučků zvládly 
maminky, budeme je pozorovat a pak Vám napíšeme. Všem dětem přejeme v MŠ 
veselé a šťastně prožité dny, dny plné smíchu, radosti a úsměvů. IL

drakiáda kuŘátEk
V pondělí 19. října se vydaly děti a jejich 

rodiče pouštět na školní hřiště draky na Drakiádu 
Kuřátek. Vítr foukal a počasí nám tentokrát už 
přálo. Draci nám létali vysoko. Velkou radost 
z pouštění draků neměly pouze děti, ale také 
jejich rodiče. I jim se to líbilo, a tím se na chvíli 
vrátili do svých dětských let.

Na konec Drakiády děti dostaly medaili 
a malý dáreček. Všechny pak zahřál teplý čaj, 
který uvařily Dituška a Josífek s paní učitelkou 
Ivou. IL

sférické 
kiNO v MŠ

V pondělí 26. října přijelo do 
naší školy sférické kino - mobilní 
planetárium

Děti naší školky ve speciální kopuli zhlédly pohádku „Jak šel měsíc na návštěvu 
ke Slunci“. Pohádkový příběh o cestě měsíce, kde se setkával se symboly a souhvězdím 
zvěrokruhu se všem líbil. IL
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pOdziMNí tvOŘivá díLNa 
tŘídy bEruŠEk

Netradiční tvo-
řivá dílna proběhla 
19. 10. 2015 v prosto-
rách naší třídy a herny. 
Jelikož máme podzim 
a sklízíme plody z na-
šich zahrad, tak jsme 
se na toto téma zamě-
řili. Z ovoce, zeleniny 
a mléčných produktů 
maminky a jejich malí 
kuchaři připravili spo-
lečně zdravé a chutné 
menu. To se skládalo 
z ovocného špízu, zeleninového salátu, tří druhů pomazánek – sýrové, tvaro-
hové a vajíčkové – pečiva a šípkového čaje. Jak všichni pilně pracovali a jak 
jim chutnalo a jak byli oceněni CERTIFIKÁTEM MALÉHO KUCHTÍKA se 
můžete podívat na následující fotografii. 

Akce se nám všem moc líbila a těšíme se na další setkání s rodiči. Děkujeme 
za pomoc také naší paní kuchařce Irence. Zdraví paní uč.Dáša a Hanka

fLOrbaListé MaJí za sEbOu prvNí čtvrtiNu sEzONy
Florbalová sezona trvá od října do května a tak mají naši hráči většinu svých zápasů teprve před sebou. V přípravě na novou sezonu 

došlo v klubu k několika změnám – zvýšil se počet družstev, počet členů a také trenérů z řad rodičů a tak naši florbalisté mohou směle 
prohlásit, že jsou největším florbalovým oddílem „na Prajzske“. Projděme si nyní výsledky jednotlivých družstev.

PŘíPRAVKA
Pro většinu kluků a holek jsou letošní zápasy úplně ty první 

v celé jejich budoucí kariéře a tak se na výsledky hledí až na 
posledním místě. Mnohem důležitější než výsledky je to, že se děti 
florbalem baví a odnášejí si, kromě míčku na památku když vstřelí 
první branku, také krásné zážitky a cenné zkušenosti. Pro trenéry je 
velkou radostí sledovat zlepšení, které děti každý trénink dosahují.

ELÉVOVÉ
V této kategorii máme za sebou 12 zápasů, ve kterých jsme si 

připsali celkem 5 vítězství. Na turnaji v Odrách jsme v konkurenci 
Krnova, Oder, Škorpiónů Ostrava a Letky Ostrava obsadili nádher-
né druhé místo a věříme, že cenné úspěchy ještě přidáme. Elévové 
hrají novým systémem, kdy zápas proti jednomu soupeři probíhá 
zároveň na dvou hřištích, a proto není o gólové přestřelky nouze.

MLAdŠí ŽÁCI
Mladší žáci mají za sebou taktéž 12 zápasů, ve kterých si 

připsali 2 výhry a 2 remízy. Tým je vhodně doplňován kluky 

z kategorie elévů, bohužel se i tak v této kategorii potýkáme 
s menším počtem hráčů, než bychom si přáli. Pevně však věříme, 
že kluci tuto nevýhodu přetaví ve výhodu a to tím, že naberou více 
a rychleji zkušenosti a také potřebnou fyzickou kondici.

STARŠí ŽÁCI
Tým starších žáků prošel obměnou, když tým opustilo 6 

kluků, kteří nastupují nově za dorost a přišli hráči, kteří ještě loni 
hráli v mladší kategorii. Kluky se podařilo postupně zapracovat, 
stále si však zvykají na rychlejší tempo hry a mnohdy vyšší 
soupeře. Tým má za sebou 4 zápasy, hned na úvodním turnaji 
si připsal výhru proti ostravskému MVILU, bohužel v ostatních 
nás zkušenější soupeři přehráli. Kluci na sobě však stále pracují, 
chtějí se přiblížit zkušenějším spoluhráčům a na tréninky chodí 
s velkým nadšením.

DOrOST
Dorostenci zažívají premiérovou sezónu. Cílem pro tuto 

sezónu bylo získat zkušenosti a také uhrát pár bodů. Tým je 
složený z odchovanců klubu, přišli ale také nováčci, kteří do týmu 
velmi rychle zapadli. Na prvním turnaji se proti Opavě a Tigers 
Poruba podařilo ubojovat dvě remízy, na tom druhém si kluci 
připsali proti Frenštátu první porážku v sezóně, ale také slavili 
první výhru nad Vítkovicemi. V některých činnostech máme 
stále velké rezervy, kluci se je ovšem usilovným tréninkem snaží 
odstranit.

MuŽI
Mužský tým chce v této sezoně zapomenout na sestupové 

starosti z minulé sezony a dělá pro to maximum. Do týmu přišla 
řada nových hráčů, velkou posilou je pak návrat Martina Pluškeho. 
Ze čtyř zápasů byla tři vítězství – mimo jiné vysoká výhra nad 
Bohumínem a cenná výhra v prajzském derby s Hatí. Muži posílili 
i realizační tým – k týmu se jako trenér připojil Michal Deus, který 
v posledních dvou letech vedl extraligové Vítkovice a dovedl je, 
kromě třetího místa, také k titulu mistrů republiky.

 Adam Wollný

NávŠtěva dětí tŘídy 
kuŘátEk v kNiHOvNě

V úterý 10. listopadu navštívily děti ze třídy 
Kuřátek knihovnu. Hned u dveří naše děti uvítal 
skřítek Knihovníček, který si pro ně připravil spoustu 
překvapení. Vyprávěl dětem o knihovně a knížkách, 
přivolal podzim do knihovny, přichystal dětem úkoly 
o podzimu a nakonec si s nimi vyrobil strašidýlka

Moc se nám v knihovně líbilo a velké poděkování 
patří paní knihovnici Martině, Verunce a skřítkovi 
Knihovníčkovi. IL
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iNfOrMacE prO pŘízNivcE badMiNtONOvéNO Míčku
Prvním turnajem sezóny 2015/2016 byl „Říjnový míček“, tedy turnaj dvouher mužů, který se konal v neděli 8. listopadu ve sportovní 

hale v Dolním Benešově. Po šesti kolech turnaje se na prvním místě umístil Tomáš Harasim (Štěpánkovice), na druhém místě Honza Kříž 
(Malé Hoštice) a na třetím skončil nový účastník našich turnajů, Slávek Koval z Hukvald. Všichni hráči si podle jejich slov výborně zahráli 
a už se těší na další turnaj dvouher 13. prosince, což je pro nás, pořadatele, velká pocta.

Pro sezónu 2015/2016 má Badmintonový oddíl Štěpánkovice 
v plánu uspořádat celkem 12 turnajů, budeme tedy pokračovat 
v turnajích, které hrajeme pravidelně již čtvrtou sezónu. Proběhne 
Ohlédnutí za badmintonovou sezónou 2014/2015

Slavíme půlkulaté výročí! Od doby, kdy jsme před 5 lety na pod-
zim roku 2010 založili „Badmintonový oddíl Štěpánkovice“ (BoŠ), 
stoupl výrazně nejen počet příznivců této hry, ale hlavně herní úro-
veň celé řady jednotlivých hráčů či hráček. S postupujícím časem 
přibývalo turnajů, které jsme začali pořádat. Na nich lze získat zku-
šenosti a učit se od soupeřů. Dnes se našich turnajů účastní pravidel-
ně řada nadšenců z širokého okolí. Vznikla tak skupina lidí, která se 
pravidelně ráda sejde nejen pro hru samotnou, ale také pro příjemnou 
atmosféru, která se obvykle během turnajů vytváří. Je krásné, když 
vám váš soupeř dokáže po hře poplácat po zádech a potřást pravicí 
jako poděkování za férovou hru, nebo pokud po „divácky atraktivní“ 
výměně aplaudují ostatní hráči, kteří pozorují hru svých soupeřů…

V sezóně 2014/2015 pořádal badmintonový oddíl Štěpánkovice 
dohromady 12 turnajů, jichž se obvykle účastnilo mezi 18 až 24 
hráčů či párů.

Všechny turnaje dvouher v sezóně jsme před dvěma lety popr-
vé sloučili do dlouhodobé bodovací soutěže, kterou jsme nazvali 
„Prajzská badmintonová liga“. Vyhodnocení proběhlo po ukončení 
závěrečného turnaje dvouher „Prajzská raketa“ v dubnu 2015. Druhý 
ročník vyhrál Martin Baránek (Chlebičov). Na druhém místě se 
umístil loňský vítěz Tomáš Harasim (Štěpánkovice) a o třetí místo se 
dělí Honza Kříž (Malé Hoštice) s Radkem Stoczkem (Štěpánkovice). 
Všichni výše uvedení získali zajímavé ceny od našich 
sponzorů a vítěz si navíc odnesl jako trofej putovní 
originální badmintonové rakety z dob reálného socia-
lismu s logem posledního turnaje sezóny PR (Prajzská 
raketa).

Výherci turnaje „Prajzská badmintobnová liga 
2014/2015“ zprava: Martin Baránek, Tomáš Harasim, 
Honza Kříž a Radek Stoczek

Od počátku října běží v pondělky od 15.00 do 
16.00 v prostorách tělocvičny ZŠ Štěpánkovice tré-
ninky starších žáků pod vedením Blanky Harasimové. 
Další zájemci budou vítáni, můžete paní Harasimovou 
kontaktovat na adrese harasimovab@seznam.cz.

Závěrečný turnaj čtyřher sezóny pod názvem 
Mayova smeč proběhl v květnu. Ve čtyřhrách mužů 
i smíšených dvojic zvítězil v těžké konkurenci opět 
smíšený pár Blažeňák-Dorčáková z Petřkovic, který 
se odvážil přihlásit se do obou částí turnaje, tedy i do 
té „mužské“. Gratulujeme!

Chtěl bych na tomto místě poděkovat jak všem hráčům a hráč-
kám za výbornou atmosféru a férovou hru a také sponzorům, kteří 
nás dlouhodobě podporují. Mezi ně patří firmy Moravec kvalitní 
ponožky s.r.o. z Brumovic, Intersport z OD Breda v Opavě, Kvstav 
Company, s.r.o. ze Štěpánkovic, Cukrárna paní Pudové ze Zábřehu, 
a Zakázkové krejčovství Blanky Harasimové ze Štěpánkovic. MiH

5 turnajů dvouher (mužů a žen) a 5 turnajů čtyřher (mužů a smí-
šených družstev-mixů).

Deset z těchto turnajů budeme opět hrát mimo prostory tělocvič-
ny naší ZŠ, protože kapacita tělocvičny se dvěma kurty a hlavně 
kvalita osvětlení stačí bohužel pouze pro tréninky, nikoli pro pořá-
dání turnajů. Turnaje dvouher plánujeme letos pořádat ve sportovní 
hale v Dolním Benešově (3 kurty) a turnaje čtyřher ve sportovní hale 
v Buly Aréně v Kravařích (4 kurty). Zde jsou k dispozici výborné 
nejen prostorové, ale hlavně světelné podmínky.

Kromě výše zmíněných deseti „ostrých“ turnajů pořádáme 
také dva turnaje spíše pro pobavení a legraci v tělocvičně ZŠ ve 
Štěpánkovicích. Letos to bude 5.ročník Silvestrovského turnaje 
mixů (tzv. losovaných swingers), který se bude konat 27. prosince 
a v červnu příštího roku plánujme opět uspořádat turnaj smíšených 
družstev ke Dni obce v červnu 2016.

Plán badmintonových turnajů sezóny 2015/2016 pořádaných BoŠ:
• Novoroční míček – čtyřhry muži a mixy – Kravaře, 9. 1. 2016, sobota
• Zimní brko – dvouhry – Dolní Benešov, 31. 1. 2016, neděle
• Valentýnský (úd)er – čtyřhry muži a mixy – Kravaře, 27. 2. 2016, sobota
• Sněženky a Machři – dvouhry – Dolní Benešov, 13. 3. 2016, neděle
• Velikonoční vejce – čtyřhry muži a mixy – Kravaře, 26. 3. 2016, sobota
• Prajzka raketa – dvouhry – Dolní Benešov, 23. 4. 2016, sobota, 

vyhlášení vítězů soutěže „Prajzká liga “
• Mayova smeč – čtyřhry muži a mixy – Kravaře, 28. 5. 2016, sobota, 

posezení v areálu ve Štěpánkovicích
Pozvánky na jednotlivé akce zveřejňujeme na webu obce 

Štěpánkovice, chystáme facebook, naše webové stránky prozatím 
nemáme.

Rádi bychom pozvali i nové zájemce o naše badmintonové turnaje, 
které jsou otevřené široké hráčské veřejnosti. Přijďte se podívat na 
některý z našich turnajů, zda Vám bude úroveň hry vyhovovat, či nás 
povzbudit a inspirovat se naší hrou.

Těšíme se na Vaši účast, ať už jako hráčů či jako obecenstva!
 MiH
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OHLédNutí za badMiNtONOvOu sEzóNOu 2014/2015
Slavíme půlkulaté výročí! Od doby, kdy jsme před 5 lety na podzim roku 2010 

založili „Badmintonový oddíl Štěpánkovice“ (BoŠ), stoupl výrazně nejen počet 
příznivců této hry, ale hlavně herní úroveň celé řady jednotlivých hráčů či hráček. 
S postupujícím časem přibývalo turnajů, které jsme začali pořádat. Na nich lze 
získat zkušenosti a učit se od soupeřů. Dnes se našich turnajů účastní pravidelně 
řada nadšenců z širokého okolí. Vznikla tak skupina lidí, která se pravidelně ráda 
sejde nejen pro hru samotnou, ale také pro příjemnou atmosféru, která se obvykle 
během turnajů vytváří. Je krásné, když vám váš soupeř dokáže po hře poplácat po 
zádech a potřást pravicí jako poděkování za férovou hru, nebo pokud po „divácky 
atraktivní“ výměně aplaudují ostatní hráči, kteří pozorují hru svých soupeřů…

V sezóně 2014/2015 pořádal badmintonový oddíl Štěpánkovice dohromady 12 
turnajů, jichž se obvykle účastnilo mezi 18 až 24 hráčů či párů.

Všechny turnaje dvouher v sezóně jsme před dvěma lety poprvé sloučili do 
dlouhodobé bodovací soutěže, kterou jsme nazvali „Prajzská badmintonová liga“. 

Vyhodnocení proběhlo po ukončení závěrečného turnaje dvouher „Prajzská raketa“ v dubnu 2015. Druhý ročník vyhrál Martin Baránek 
(Chlebičov). Na druhém místě se umístil loňský vítěz Tomáš Harasim (Štěpánkovice) a o třetí místo se dělí Honza Kříž (Malé Hoštice) 
s Radkem Stoczkem (Štěpánkovice). Všichni výše uvedení získali zajímavé ceny od našich sponzorů a vítěz si navíc odnesl jako trofej 
putovní originální badmintonové rakety z dob reálného socialismu s logem posledního turnaje sezóny PR (Prajzská raketa).

Výherci turnaje „Prajzská badmintobnová liga 2014/2015“ zprava: Martin Baránek, Tomáš Harasim, Honza Kříž a Radek Stoczek
Od počátku října běží v pondělky od 15.00 do 16.00 v prostorách tělocvičny ZŠ Štěpánkovice tréninky starších žáků pod vedením 

Blanky Harasimové. Další zájemci budou vítáni, můžete paní Harasimovou kontaktovat na adrese harasimovab@seznam.cz.
Závěrečný turnaj čtyřher sezóny pod názvem Mayova smeč proběhl v květnu. Ve čtyřhrách mužů i smíšených dvojic zvítězil v těžké konku-

renci opět smíšený pár Blažeňák-Dorčáková z Petřkovic, který se odvážil přihlásit se do obou částí turnaje, tedy i do té „mužské“. Gratulujeme!
Chtěl bych na tomto místě poděkovat jak všem hráčům a hráčkám za výbornou atmosféru a férovou hru a také sponzorům, kteří nás 

dlouhodobě podporují. Mezi ně patří firmy Moravec kvalitní ponožky s.r.o. z Brumovic, Intersport z OD Breda v Opavě, Kvstav Company, 
s.r.o. ze Štěpánkovic, Cukrárna paní Pudové ze Zábřehu, a Zakázkové krejčovství Blanky Harasimové ze Štěpánkovic. MiH

ŠtěpáNkOvická fOtbaLOvá Liga 2015
Dne 25. října 2015 byly odehrány poslední zápasy ŠFL a tím ukončen 

čtvrtý ročník Štěpánkovické fotbalové ligy neregistrovaných hráčů. Do 
tohoto ročníku se zapojilo celkem 121 hráčů v sedmi týmech. Zápasy 
byly odehrány převážně na školním hřišti ZŠ ve Štěpánkovicích a to od 
18. dubna do 25. října tohoto roku.

Po vyrovnaných bojích se vítězem letošního ročníku stal 
nováček soutěže, tým KOREA FC. Na druhém místě se umístil 
tým KV - KLIMA - GENERALI, a na třetím místě se umístil tým 
CLONDIKE. Každý tým obdržel pamětní pohár, vítězný tým si odnesl 
putovní pohár vítězů ligy. Došlo také na vyhodnocení nejlepších hráčů 
fotbalové ligy. Nejlepším hráčem byl vyhodnocen Martin Záloha (tým 
Korea FC), nejlepším brankářem se již podruhé stal Václav Krčmařík 
(tým KV - Klima - Generali) a nejlepším střelcem soutěže s 9 góly se stal 
Martin Pluške (tým FC Statek).

Bližší informace naleznete na internetových stránkách www.
stepankovickaliga.cz. Poděkování patří všem hráčům za pěkné fotbalové 
momenty a divákům za vyjádřenou přízeň. Věříme, že i v příštím ročníku 
2016 se zapojí do Štěpánkovické fotbalové ligy neméně hráčů a týmů 
jako letos.

Nezbývá než se těšit na další ročník fotbalové ligy, který začne již na 
jaře roku 2016. Martin Večerek

vhodné jako vánoční dárek 
pro své blízké

Výsledky ligy:
tým zápas výhra remíza prohra skóre body

1. Korea FC 12 10 0 2 35 : 8 30
2. KV-Klima-Generali 12 7 3 2 14 : 8 24
3. Clondike 12 5 4 3 15 : 15 19
4. FC Statek 12 5 2 5 18 : 14 17
5. Boca Stars 12 3 2 7 10 : 19 11
6. AS Štěp. Svoboda 12 2 3 7 9 : 18 9
7. Herfi 12 2 2 8 11 : 30 8
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Opavská Liga v pOžárNíM spOrtu starŠícH a MLadŠícH žáků
Ukončení Opavské ligy pro ročník 2014/15 v požárním sportu 

se uskutečnilo 21. 6. 2015 v našem areálu „Bartošovci“, kde si naši 
žáci vybojovali postup na Pohár starosty OSH Opavy. Mladší žáci 
v domácí soutěži skončili na 2. místě v celkovém hodnocení skončili 
na postupovém třetím místě. Starší žáci sice skončili na 4. místě, 
v celkovém hodnocení si udrželi taktéž třetí místo.

Pohár starosty OSH se uskutečnil ve Slavkově. Mladší žáci 
skončili na třetím místě. Starší žáci si ve Slavkově vybojovali druhé 
místo. Tímto umístěním si obě družstva zajistila postup na Krajské 
kolo Starosty MSK konané v Ostravě.

Krajského kolo se uskutečnilo na HZS v Ostravě-Martinově 
5. září 2015. V silné konkurenci si naší mladší žáci odvezli 6. místo 
a starší žáci skončili na bramborové pozici což je čtvrté místo.

Nový ročník ligy 2015/16 se uskutečnil 12.9. 2015 v Kunovicích, 
kde si žáci v nových sestavách (4 z mladší kategorie přešli do starší, 
ze starší kategorie 1 do dorostu) odvezli 3. místo mladší žáci a starší 
žáci skončili na druhém místě. Další soutěže: Malé Hoštice mladší 
na 4. místě. Starší se umístili na 1. místě. Borová: mladší na 7. místě, 
starší si vybrali daň a skončili na 13. místě. Poslední kolo podzimní 
části se uskutečnilo ve Chvalíkovicích, mladší žáci skončili na 
2. místě a starší taktéž na 2. místě. Celkové umístění v podzimní části 
- mladší žáci jsou na čtvrtém místě a starší žáci si drží třetí místo.

Po ukončení soutěží v požárních útocích a štafet jsme se zúčastnili 
obvodního kola ve hře Plamen. Soutěž se uskutečnila v branném závodě 
konaném v Kobeřicích. Mladší žáci jsou po první disciplíně na třetím 
místě, starší žáci jsou na druhém místě za Velkými Hošticemi. BV

sdH ŠtěpáNkOvicE - žENy
Naše mladé družstvo žen se pravidelně účastnilo 

soutěží Opavské ligy a noční Hlučínské hasičské ligy. 
Opavskou ligu ženy zvládly znamenitě a v jednotlivých 
kolech se umísťovaly na předních příčkách. Slavkov 
1. místo s časem (24,44), Otice 1. místo s časem (28,16), 
Nové Sedlice 2. místo s časem (25,26), Štěpánkovice 
3. místo s časem (30,65). Dále obsadily ještě první místo 
v Těškovicích, druhé místo v Kravařích, šesté místo 
v D. Životicích a Uhlířově. V celkovém pořadí Opavské 
ligy se umístily na krásném druhém místě.

Noční Hlučínská hasičská liga byla pro naše ženy 
novinkou a zvládly odjet všechna ligová kola, vytvořily 
si v Markvartovicích osobní rekord a s časem (17:93) 
se umístily na třetím místě. Na domácí noční soutěži 
předvedly perfektní požární útok a umístily se na dru-
hém místě. V celkovém hodnocení se ženám podařilo 

obsadit šesté místo. Výjimečně navštívily i soutěže Moravskoslezského poháru na Svobodě (20,75), Bolaticích (28,58), Oldřišově (18,05) 
a v Kravařích (19,45). Také se účastnily pohárových soutěží v Rohově 1. místo (18,73), nebo Hněvošicích 3. místo.

Poděkování patří fanouškům a lidem z okolí, kteří s námi jezdili po soutěžích a podporovali nás v našich výkonech. Také děkujeme druž-
stvu mužů kteří nám celou sezonu pomáhali na soutěžích.V příští sezoně se budeme těšit na vaší podporu, a doufáme,že vás nezklameme. 
Družstvo žen: Petra Borunská, Denisa Teichmannová, Barbora Tomíčková, Adriana Teichmannová, Lucie Rybová, Lucie Vybrančiková, 
Veronika Plušková a Markéta Švančarová. P. Řehulek

závOdy JEdNOtLivců
Naší hasiči se zúčastňují závodu jednotlivců v běhu na 60 a 100 m překážek.
Přes prázdniny jsme se zúčastnili Brněnské věže. Tato soutěž se konala 

25. 7. 2015 a proběhly tam šedesátky starších a mladších žáků. Za mladší žáky 
Trnečka Tomáš 22,78. Starší žáci: Vybrančík Jakub 14,96, Hluchník Jakub 
19,27, Postulková Anna 14,74 a Vításková Patricie.

Druhý den 26. července si dorostenky a dorostenci vyzkoušeli výstup na 
věž. Mladší kategorií dorostenek - Postulková Anna 12,76. Starší dorostenka 
- Švančarová Markéta 11.06 (2místo). Dorostenci: Střední - Vybrančík Jakub 
14,27, Starší dorost - Havrlant Milan 23,68.

Závody na 100 m překážek: dorostenky mladší - Postulková Anna 27,07 
a Patricie Vitásková 29,06. Dorostenci střední - Vybrančík Jakub 21,81 a Milan 
Havrlan 34,11 v kategorii staršího dorostu.

Český pohár se konal 18. 7. 2015 - Vybrančík Jakub s časem 23,17 
v Moravském Berouně 22. 8. 2015 s časem 22,76.

Druhé kolo v českém poháru v běhu na 60metrů se konalo 7. a 8. listopadu 
v Praze. Mladší kategorie Trnečka Tomáš s časem 25,35. Starší kategorie: star-
ší dívky Postulková Anna 15,38, Kramařová Kristýna 17,17, Šišovská Tereza 
19,85, Vitásková Patricie nešťastných 17,80. Starší kluci Bena Jiří 14,09 
(31. místo), Vybrančík Jakub 15,03 (64. místo), Hluchník Jakub 17,30 a Gargoš 
Erik 18,16.

Třetí kolo a poslední českého poháru se bude konat v Ostravě 12. a 13. pro-
since v atletické hale. BV
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HOdNOcENí sEzóNy 2015
Máme teď podzimní čas a můžeme hodnotit úspěchy či neúspěchy v sezóně mužů a dorostu SDH Štěpánkovice. V loňském roce jsme se 

jen soustředili na Opavskou ligu a postupové soutěže. A cíle pro rok 2015 byly podobné. Absolvovat ročník Opavské ligy v požárním sportu 
a po loňském úspěchu Milana Havrlanta postup na mistrovství České republiky dorostu do Brna, také se posunout i v této oblasti a vychovat 
další jeho následovníky.

Tradičně jako každou sezonu začínají pravidelně postupové 
soutěže. Dorostenci v Malých Hošticích a muži v Kobeřicích. 
U dorostu nám nepřálo počasí a úrazy se nám nevyhnuly. Hned 
v prvním rozběhu si vyvrtnul kotník Milan, bylo po nadějích a na 
víc i pro mužské družstvo byl mimo minimálně na 6 týdnů. No a co 
ostatní? Družstvo dorostenek skončilo na krásném druhém místě, ale 
bohužel nepostoupily do krajského kola. Stejný osud potkal Market 
Švančarovou, ale tu si vyhlídlo družstvo Těškovic a poprosilo ji a nás, 
aby jim pomohla na kraji a možná i na republice. Jakub Vybrančík 
skončil také na nepostupovém místě a to na 5. místě. Jedinému, 
kterému se postup z našeho SDH povedl je Jirka Bena, který vyhrál 
v jednotlivcích mladší kategorie a to ve všech disciplínách.

V krásném prostředí Ostravského stadionu se konalo krajské kolo. 
Jirka, bohužel, byl vždy druhý jak na stovkách, tak ve dvojboji, jen 
test udělal bez chyb a byl první. Bohužel to mu nestačilo na postup 
na mistrovství. Je to velký příslib do budoucnosti, jak pro něho tak 
pro nás. Jak jsem psal dříve, sice v dresu Těškovic, ale měli jsme 
druhé zastoupení na kraji. Market byla velkou oporou ve družstvu 
a s velkým přehledem postoupily na mistrovství. Na mistrovství se 
bohužel Těškovicím moc nedařilo a skončily na 8. místě.

Muži nejsou tak úspěšní a ještě bez opor, které se zranily, 
v přípravě skončili na okrsku v Kobeřicích na 4. místě.

Dorost absolvoval ročník Opavské ligy v požárním útoku. Po 
okresním kole se plno dorostenců zranilo a museli jsme využívat 
i mladší členy našeho SDH. Bohužel mohli absolvovat jen 6 soutěží 
z 9, a to už znamenalo, že celkový výsledek nebude nic moc. Dílčí 
výsledky stály za to: Otice 2. místo; Nové Sedlice 2. místo; Dolní 
Životice 1. místo. Mimo ligu: Štěpánkovice 3. místo; Těškovice 
2. místo. V celkovém součtu to vyneslo jen 4. místo.

Muži v Opavské lize absolvovali všech 9 kol. Nebylo to tak 
úspěšné jako u dorostu, alespoň pár umístění: Slavkov 4. místo; 
Dolní Životice 5. místo; Uhlířov 3. místo; Těškovice 4. místo.

I když ke konci sezóny jsme se zlepšovali, celkově jsme skončili 
na 7. místě z 18 účastníků, tak ve velkém finále se nám požární útok 
nepovedl a skončili jsme až na 10. místě a to bylo velké zklamání.

Novou ligou se v našich končinách objevila noční Hlučínská 
hasičská liga. Do této ligy jsme se také zařadili a odjeli jsme 
všechny soutěže. Sice se soutěží s rychlými stroji, ale Štěpánkovice 
se neztratily. Sice opět výsledky přišly až na konci sezony, ale i tak 
hodnotíme tuto ligu a naší účast v ní kladně.

Píšť 10. místo; Darkovičky 11. místo; Štěpánkovice 10. místo; 
Služovice 7. místo; Vřesina 12. místo.

Celkově jsme skončili na 9. místě ze 13 zúčastněných, ale dvě 
družstva před námi měla stejný počet bodů jako my, jen pro horší 
umístění jsme skončili 9.

Na závěr sezóny jsme se zúčastnili October Cupu ve Velkých 
Hošticích, kde bylo 106 družstev mužů a asi 56 družstev žen. Po 
výsledcích a zlepšující se formě jsme jsi chtěli zkusit rychlejší stroj. 
Tak jsme požádali Velké Hoštice o jejich stroj na tento útok. A vyplatilo 
se, časy levého proudu 15:29 a pravého proudu 15:99 byly ty nejlepší 
v celé sezóně. Vyneslo nám to sice 41. místo, ale také i osobní rekord.

To byla naše sezóna, co dál? Pokračovat v lepších výsledcích, 
aby i mužské družstvo patřilo mezi ta nejlepší v okrese, tak jak 
naši dorostenci. Děkuji, všem co nám pomohli, hlavně těm co tyto 
výsledky zaběhli. Vojta Feher

OkrEsNí kOLO dOrOstu vE ŠtěpáNkOvicícH
Dne 17. října ve spolupráci s OSH Opava a za podpory Obecního úřadu ve Štěpánkovicích a SDH Svoboda uspořádalo SDH Štěpánkovice 

podzimní část okresního kola dorostu pro ročník 2015-2016. Podzimní kolo má dvě disciplíny. Test z požární ochrany a branný závod.
Test požární ochrany se skládá z 15 otázek z oblastí: represe (zásahů u mimořádné události), prevence (činnosti proti vzniků požáru atd.), 

historie sdružení hasičů ČMS, věcných prostředků a zdravotní služby. Branný závod je běh nejlépe lesním terénem, kde se plní úkoly na 
stanovištích. Namátkou šplh na laně (kluci 4 m a holky 3 m), střelba ze vzduchovky, přesun podle azimutu a určování přenosných hasicích 

prostředků. Trať byla pro kluky dlouhá 4,5 km a holky 3,6 km, která 
vedla krásným terénem Svobodského lesa.

Zúčastnit se mohli chlapci a dívky od 13 do 18 let. Přihlásilo se 
5 dívčích kolektivů, 3 chlapecké kolektivy a celá řada jednotlivců 
a jednotlivkyň. Dohromady bylo 91 závodníků z okresu Opava.

Počasí závodníkům přálo, tak i výkony patřily k nejlepším. 
Odhadovaná doba branného závodu byla 40 minut pro družstvo 
a pro jednotlivce okolo 30 minut.

Co se týče výsledků, ty se budou započítávat spolu s jarním kolem 
do celoroční činnosti a pak ti nejlepší budou postupovat na krajské 
kolo, tentokrát v Opavě ve dnech 5. června na Tyršově stadionu.

Závodníkům SDH Štěpánkovice se podzimní část vyvedla, tak 
zimní příprava bude vedena k fyzické zdatnosti, aby na jaře ukázali 
opět, že patří k těm nejlepším v okrese Opava.

Ještě jednou děkuji všem organizátorům soutěže za velmi krásný 
závod. Vojta Feher
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pivNí sLavNOst
Letos se konal již druhý ročník i když zaznívají názory o změně termínu konání, 

myslím si, že počasí nám přálo až moc. Už do druhé hodiny odpolední se scházeli 
návštěvníci a mohli si užít tak krásného podzimu. Letos nás přenesly na pivní slav-
nost až do Mnichova Seniorky z Bolatic svým vystoupením. Jejich tanec v tyrol-
ských krojích sklidil dlouhý potlesk. K výročí 750 let obce jsme pozvali i kapelu, 

bohužel došlo k záměně a mrzí nás, že to nebylo 
to pravé. Nadějná kapela mladých kluků s ná-
zvem The Psychos si i přesto našla své fanoušky.

Snažíme se nabídnout různé druhy piva, 
především je obohatit jinými pivy, než máme 
v našich hospůdkách. Pestrá nabídka piva, velký 
výběr jídla, výborné domácí koláče a dobrá ná-
lada, to vše jste mohli ochutnat. A bylo i něco 
navíc a to soutěže pro odvážné dámy a pány.

Lidí přišlo opravdu hojně a tím děkujeme těm, 
co odhodili stud a přišli i v krojích. Doufáme, že 
příští rok to bude ještě lepší. Poděkování patří 
všem účastněným.

Tímto Vás všechny zveme již na třetí ročník, 
na který se už teď těšíme. NH + JS

sdH svObOda 2015
Listí nám začíná pomalu padat, ráno je cítit slabý mrazík a s takovým počasím přichází i konec hasičské sezóny. Dovolte mi, abych za 

celý sbor dobrovolných hasičů ze Svobody, shrnula letošní rok.
Rok 2015 začal jako tradičně hasičským plesem sportovních hasičů. Opět jsme se na něj soustředili už pár měsíců předem, sháněli tom-

bolu, poctivě cvičili vystoupení a celkově se snažili připravit veselý a zábavný ples. Hosté se bavili, tombola mizela rychle, takže si dovolím 
říct, že se nám to opět podařilo.

Během našeho plesu jsme navázali družbu 
s hasiči z Branky u Opavy. Na oplátku jsme 
se zúčastnili také jejich plesu začátkem února.

Ještě před prvním útokem v novém roce 
jsme se rozhodli pro rekonstrukci hasičského 
areálu na Svobodě. Naším cílem bylo zajistit 
plynulý odtok vody po útoku. Upravit náběh 
na trať, zlikvidovat nezvané krtky a celkově 
očistit dlažbu v areálu.

Hasičskou sezónu jsme zahájili prvním 
dubnovým tréninkem a už v květnu jsme vy-
razili na soutěž do Hlavnice a do Kobeřic. Na 
konci května jsme pak pořádali druhé kolo 
Moravskoslezského poháru pro rok 2015.

Další soutěž jsme pořádali 20. června, 
byla pro příhraniční družstva a nesla název 
„Moravská brána“. Sjelo se zde celkem 8 muž-
ských družstev z Čech a 8 z Polska. V ženské 
kategorii se pak představila 3 družstva.

Červenec se nesl ve znamení seznamování 
s novou a silnější mašinou, na kterou jsme si 

vydělali hlavně díky plesům. 
Ze začátku nás hodně popohá-
něla a kuckala na nás. Nyní je 
už součástí našich týmů a vzá-
jemná spolupráce šlape jako 
hodinky.

Poslední kolo Moravsko-
slezského poháru se konalo 
6. září. Muži se umístili na ko-
nečném 6. místě s celkovým 
počtem 217 bodů. My ženy 
jsme se držely mužů, a proto 
jsme si také odnesly 6. místo 
se 134 body.

Dne 12. září nás čekala velká oslava, a to 
oslava 55. výročí založení SDH Svoboda. 
V tento den se na Svobodu sjelo několik ha-
sičských sborů z okolí a se svými zástavami 
vytvořily průvod ke kapličce, kde probíhala 
mše svatá za hasiče. Po mši se světilo naše 
nové hasičské auto, které nám bylo koupe-
no obcí Štěpánkovice. Poté 
následoval slavnostní oběd, 
káva, koláče a doprovodný 
program v podobě videa „Jak 
šel čas na Svobodě.“

Letos nás ještě čeká slav-
nostní vyhlášení výsledků 
Moravskoslezského poháru, 
příprava na ples 2016 a fyzic-
ká příprava na nadcházející 
sezónu.

Dovolte mi ještě po-
děkovat všem, kteří nám 
v tomto roce pomáhali. Díky 

patří rodinám, partnerům a přátelům, kteří 
s námi sdíleli nebo přetrpěli naši vášeň k ha-
sičskému sportu. Děkujeme také obci, která 
nám pomohla s úpravami hřiště na Svobodě 
a pořídila nám nové auto. Díky posíláme 
také panu faráři, který nám právě toto auto 
vysvětil pro šťastné návrty domů. Nesmíme 
zapomenout ani na naše sponzory, kterými 
jsou: „Autoškola CLUB“, „Pracovní oděvy 
paní Eva Bergrová“, „Elektro práce Roman 
Mikošek“ a všichni, kteří přispívají do naší ka-
ždoroční bohaté plesové tomboly. Děkujeme 
také všem návštěvníkům i hasičům, kteří se 
účastnili našich soutěží a kteří nám celý rok 
drželi palce.

S předstihem vám chci za celý sbor dobro-
volných hasičů ze Svobody popřát, ať je váš 
nadcházející rok stejně úspěšný a akční jako 
ten náš. Doufáme, že i příští rok se na nás při-
jdete podívat a podpořit nás.

 Kateřina Slivková

OBSLUHA PC 
Nabízím soukromou výuku pro začátečníky, pokročilé, 
příprava na ECDL testy (European Computer Driving Licence), 
Syllabus verze: 5.0 Core. 

 Základní pojmy informačních technologií 
 Používání PC a správa souborů 
 Textový editor, MO Word 2002 – 2010 
 Tabulkový procesor, MO Excel 2002 – 2010 
 Vytvoření prezentace, MO PowerPoint 2002 – 2010 
 Práce s Internetem a komunikace, MO Outlook, Skype 

Nabízím vytvoření: 

 Životopisu 
 Motivačního dopisu 
 Průvodního dopisu 
 Vytvoření prezentace k různým slavnostním  

a rodinným příležitostem 

adresa:  Monika Vitásková 
 Mlýnská 591/51 
 Štěpánkovice 

mail: MonikaVitaskova@seznam.cz 

mobil: 737 637 613 

Možnost výuky jednotlivců ale i skupin (cena dle dohody), 
možnost také víkendové výuky.  
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Jak tO vLastNě JE…
Zahrádkářský svaz v naší obci je aktivní spolek. Mezi zahrádkáře přišli noví mladí členové, tak z toho máme dobrý pocit.
Každý rok začínáme tradičním zahrádkářským plesem, večírkem, nějakým zájezdem, v létě slavností v zahrádkářském areálu. Ten 

hodnotíme velice kladně, protože dva dny oslav vždy s hezkým programem, s jídlem, od steaků a placků počínaje, pro děti kolotočem 
a skákacím hradem a večerní taneční zábavou konče.

V letošním programu ale bylo ještě něco jiného, 
zvláštního. Od 13. dubna proběhla v našem kostele velká 
rekonstrukce a malování. Od té doby areál zahrádkářů 
sloužil jako „kaple“. Upravili jsme proto hlavní sál a celý 
měsíc Otec Mariusz sloužil mše svaté u zahrádkářů.

K letošní velké a hlavní akci patří i primice našeho 
občana Marka Večerka. Již v lednu jsme se setkávali 
a plánovali, jak vše co nejlépe udělat, naplánovat, 
zařídit… Otec Marek požádal právě zahrádkáře o to, aby 
pro velké množství pozvaných hostů bylo vše zajištěno, 
rychle dodáno, aby byla všestranná spokojenost. Tak jsme 
právě v areálu U vrby a na prostranství před ním postavili 
stánky, oslovili ochotné zahrádkáře a oslava mohla začít.

Od obsluhy a zařízení jídla ve stáncích, výzdobu 
slavnostního stolu, po různé větší věci, ale i úplně ty 
nejmenší maličkosti jsme vše dobře zvládli. Myslím, že 
i Otec Marek a jeho nejbližší byli spokojeni.

Na podzim zahrádkáři opět organizovali výstavu ovoce, zeleniny a květin. Po ní mši svatou „Na poděkování za úrodu.“
V září a říjnu se v areálu moštuje ovoce – velice záslužná činnost, abychom zpracovali hlavně popadaná jablka. V listopadu už pečeme 

a zdobíme perníky. Zahrádkářky s dětmi i vnuky mají celé odpoledne co dělat, aby perníčky připravily. Hodně, hodně perníčků, protože při 
rozsvěcování vánočního stromku se budou hodit. Perníčky pro děti a svařák pro dospělé. Krásný večer, kdy se sejde u kostela hodně občanů 
s dětmi, se rozsvítí vánoční strom a přijde i Mikuláš s andělem.

V adventní době bývá v areálu Vánoční výstava. Betlémy, výšivky, věnce, vánoční ozdoby, nazdobené svícny a mnoho jiného je taky ke 
shlédnutí. Malé občerstvení u zahrádkářů je vždy samozřejmostí.

Po půlnoční mši je již tradicí, že se z kostelní věže line krásný zvuk trubek s melodií „Tichá noc.“ I to je aktivitou zahrádkářů. A na 
závěr roku, někdy před Silvestrem je už zase tradicí ping-pongový turnaj v areálu. Je to hezká, lehce sportovní akce. Zahrádkáři mají dobré 
vzájemné vztahy s Obecním úřadem, s Farním úřadem, se Základní i Mateřskou školou a různě si vycházíme vstříc. Za to jsme moc rádi.

Závěrem bych chtěla popřát všechno jen to nejlepší, zdraví, štěstí, pohodu a spokojenost za sebe i za všechny zahrádkáře a v novém roce: 
„Ať se daří!“

Přihlaste se k zahrádkářům, těšíme se i na Vás! Donata Kurková

zaHrádkáŘi Na pOdziM
I letos v září 20. a 21. 9. proběhla v zahrádkářském areálu U vrby 

již 25. výstava ovoce, zeleniny a květin. U této příležitosti tam byla již 
počtvrté sloužena mše svatá „Na poděkování za úrodu.“

I přesto, že letošní rok byl mimořádně suchý, byl sál plný výpěstků 
od našich členů, zahrádkářů z Kietrze i od ostatních občanů Štěpánkovic. 
K vidění byly snad všechny druhy běžné zeleniny i ovoce, ale i zvláštní – 
např. extrémně pálivé papričky nebo třeba exotické kiwi. Protože bylo 
sucho a nemuseli jsme se obávat plísní, dařilo se letos nejen rajčatům, ale 
i hroznovému vínu, které bylo sladké a velmi podařené. Mezi vystavo-
vanými exponáty nechyběly ani např. marmelády, nakládaná zelenina či 
sušené bylinky.

Vše bylo doladěno mnoha chryzantémami různých barev a druhů, 
i krásnými aranžmá nejrůznějších květin. Zážitkem byl pohled na netra-
diční vodopád z kropících konví, nebo bránu z dřevěných polen, která 
všechny při vstupu ohromila.

I letos byl k vidění moderní stroj, který usnadňuje práci zemědělcům. 
Tentokrát byl velkou atrakcí, nejenom pro děti, pasák CAT Challenger společnosti Agroland s.r.o.

Myslím si, že letošní výstava byla opět velmi zdařilá, čemuž nasvědčuje i velká návštěvnost našich občanů i občanů okolních obcí.
Další činností, kterou zahrádkáři na podzim zajišťují je moštování ovoce. Celé září i říjen se moštovalo ovoce nejen štěpánkovické, ale 

velký podíl byl i z obcí celého Hlučínska. Letos jsme moštovali ovoce dokonce až z Krásného Pole nebo Bohumína.
Na to, jek se „vyrábí“ mošt se přijely podívat i děti z Mateřské školy z Kravař i Štěpánkovic. Nikde v okolí se již tato služba neposkytuje, 

proto děkujeme těm, kteří moštují za ochotu.
Kromě toho, že zahrádkáři chystají své zahrady na zimu, svolali první víkend v říjnu brigádu na stříhání živého plotu okolo kostela a fary. 

I toto je jedna z tradičních prací zahrádkářů.
Závěrem bych Vám všem chtěla popřát pohodový advent, který by měl být dobou zklidnění a radostného očekávání… A nepochybně 

i krásné vánoční svátky strávené ve zdraví v kruhu svých nejbližších Liana Běláková
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ŠOs cHystá daLŠí pŘEdstavENí
Štěpánkovický Ochotnický Soubor po úspěšné hře Františka Ringo Čecha 

Dívčí válka je opět v plné přípravě. Tentokrát si ochotníci vybrali komedii 
Vratislava Blažka a Zdeňka Podskalského SVĚTÁCI.

Již od konce měsíce srpna se soubor schází, aby nacvičil nové představení. 
Mezi tím ještě zajíždí do sousedních obcí s Dívčí válkou. Jedenáct velmi 
úspěšných představení soubor namlsalo a nikdo z účinkujících nechce v nové 
inscenaci propadnout. Aby se kolektiv utužil a aby bylo více času na zkoušení, 
rozhodli se naši ochotníci uspořádat víkendové setkání v nádherném prostředí 
Horní Bečvy.

Za své útočiště zvolili hotel Mesit. Účinkující s režiséry Magdou Stříbnou 
a Honzou Katolickým intenzivně zkoušeli po skupinách od časného rána do 
večerních hodin, rodinní příslušníci pak využívali služeb hotelu k relaxaci. 

Počasí nám celkem přálo a ti, kteří měli volno, se mohli osvěžit v bazénu, ve vířivce či navštívit hotelovou saunu. Někteří jedinci vyrazili 
i do okolních kopců. Intenzivní zkoušení posunulo herce o hodný kus kupředu a nové představení dostává pomalu základní tvar.

Při intenzivní práci zbyl ještě čas na společnou večerní zábavu 
s rodinnými příslušníky. Celý pobyt kolektiv výrazně sblížil. Do premiéry 
však čeká soubor ještě spousta práce. Poděkování patří všem, kteří se 
setkání zúčastnili, hlavní dík pak vedoucímu souboru Jirkovi Kolečkářovi, 
který celou akci zorganizoval a zajistil. JK

Hita JEdE
Po období, kdy v září bylo nestálé počasí s občasným deštěm, se v neděli 27. září vyčasilo. Šťastnou ruku měli pořadatelé HITA pochodu, 

když si vybrali tento termín pro uskutečnění zájezdu do slovenského Súlova. Duší akce byl opět Jarek Nevřela s Radkem Večerkem, kteří celý 
zájezd organizačně zajistili. Kormidla autobusu se jako vždy ujal Luboš Lasák a bezpečně celou výpravu přivezl po úzkých cestách až do Súlova.

V plně obsazeném autobuse bylo veselo hned po výjezdu. 
O zábavu se starali ostřílení matadoři Rainy Maiwald a Bob 
Mosler, kteří danou trasu již projeli na kolech a znali tak všechny 
záludnosti trasy, které nás mohly zaskočit. (Věděli, kterým 
hospodám a hospůdkám se vyhnout, abychom skutečně dojeli do 
plánovaného místa pochodu.) První zastávka byla na Bumbálce. 
Naposled jsme se nadýchali moravského vzduchu, ochutnali 
švestky v tekuté podobě a začali sjíždět na Makov a Bytču. Krásné 
Javorníky se již odívaly do podzimní krásy. V Bytči jsme překročili 

Váh a za malou chvíli už Luboš hledal parkoviště pro náš koráb.
Mapy byly rozdány a mohlo se vyrazit. Malebná vesnička 

byla obklopena skalami, které tvořily nádhernou kulisu. Slunce 
se opíralo o skály a z té krásy přecházel zrak. Každý podle svých 
fyzických možností vyrazil vzhůru do hor. Horské louky se stády 
ovcí dotvářely kolorit krajiny. Po celou cestu se bylo stále na co 
dívat. Z vrcholků skal se otevíraly na všechny strany nádherné 
výhledy. Cestou jsme potkávali skupinky turistů, kteří měli stejný 
nápad jako my. I oni si očividně užívali krásy Súlovských skal.

Kolem druhé hodiny se výprava setkala na začátku vesnice. 
Protože bylo dost času, prohlédli si někteří účastníci malý súlovský 
kostel a pak zamířili do blízké restaurace. Protože bylo nádherně, 
část výpravy seděla na terase a znovu přejížděla očima po vrcholcích 
skal, hledala trosky súlovského hradu a hasila žízeň naším dobrým 
pivem. Ve čtyři jsme zvedli kotvy. Ovšem před tím bylo nutno 
zvěčnit výpravu před nádherným panoramatem kouzelné dědiny. 
A pak za výborné zábavy začala zpáteční cesta. Opět zastávka na 
Bumbálce a přes Ostravu tradá domů.

Na Svobodě vystoupila omladina, která nezkazila žádnou legraci 
a do party skvěle zapadla, a ve Štěpánkovicích zbytek. Unaveni sice po 
náročné túře ale plni krásných zážitků jsme děkovali organizátorům 
výpravy. Díky Jarku, Radku, Bobe, Rainy i dvorní řidiči Luboši. JK

Zdravotní centrum nejen pro onkologicky nemocné 
ALoENA Hlučín, oznamuje změnu adresy provozovny, 
nyní nově na ulici Ostravská 1810/81a, Hlučín (naproti 
tiskárny Baloušek).
Svým klientům nabízí v příjemném prostředí 
a v soukromí s individuálním přístupem široký výběr 
paruk, včetně ošetřujících přípravků, šátků, turbanů. 
Nově je rozšířen sortiment o zdravotní podprsenky 
AMOENA a prsní epitézy.
Dále nabízí přírodní produkty ENERGY, SALOOS, 
Aloe Vera, poradenství nejen v oblasti výživy a měření 
EAV. Proplácí poukazy všech zdravotních pojišťoven.

biŘMOváNí vE farNOsti
Letos 25. října, v den, kdy jsme měli možnost déle spát, v den, kdy 

se měnil čas na zimní, jsme slavili v našem kostele biřmování. Svátost 
biřmování přijalo 44 mladých lidí z naší farnosti.

Už od loňského podzimu je Otec Mariusz připravoval na den, kdy 
z rukou Otce biskupa Mons. Františka Václava Lobkowicze přijmou 
svátost biřmování.

Slavnost v našem kostele byla velice hezky připravena. Pozváni byli 
i štěpánkovičtí rodáci Otec Alfréd Volný i Otec Marek Večerek. Kolem 
oltáře bylo plno, ministrovali žáci základní školy i dospělí, již bývalí 
ministranti. Promluva Otce biskupa, přání nám a všem biřmovancům, 
krásné zpěvy sboru a slavnostní Te Deum laudamus (Tebe Bože chválíme) 
bylo ohromné a vyzdvihlo celou slavnost. Za Radu farnosti Donata Kurková
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JsOu věci, ktErýM MůžEME JEN těžkO rOzuMět
Zabývá se nerozluštěnými archeologickými nálezy, záhadnými rituály a legendami. V honbě za odpověďmi procestoval více než 80 zemí světa. Jeho pero se 

podepsalo pod scénáře úspěšných televizních seriálů jako je např. Strážce duší, Ztracená brána nebo Ďáblova lest. Skutečnosti nesoucí punc tajemna, na jehož 
vysvětlení je moderní věda krátká, jsou jeho parketou. Aneta Teichmannová nahlédla pod pokličku života spisovatele, scénáristy a nejznámějšího českého záha-
dologa PhDr. Arnošta Vašíčka. Co ho žene k rozřešování záhad? Proč je podle něj Česká republika jednou z nejtajuplnějších zemí planety? A opravdu existuje 
něco mezi nebem a zemí? Nejen na tyto otázky naleznete odpověď v tomto rozhovoru…

Čím se momentálně zabýváte?
Točím dokumentární seriál 

Labyrint záhad, bude mít 13 dílů 
a jsme sotva za polovinou. Teď 
zažívám poněkud hektické obdo-
bí, protože každý týden odevzdá-
vám díl. Věnuji se přednáškám 
po knihovnách, kde představuji 
novinku Největší tajemství tem-
plářů a aktualizované vydání 
Neuvěřitelných skutečností.

Vaší vášní jsou záhady. Co je 
vaším hnacím motorem, který vás 
motivuje k odhalování dalších 
a dalších? Myslím, že zvědavost. 
Svět je zkrátka divný a člověk 
chce vědět, jak to vlastně všechno je. Vždycky se 
najde něco, co v sobě nese punc temna a je zajímavé 
pokusit se ho odhalit. Někdy se to podaří, někdy ne. 
Záhadám se věnuji už dlouho a na plný úvazek. Dá 
se říci, že mě to pohltilo, nedělám nic jiného. Je to 
pro mě navíc jak práce, tak koníček.

jak hledáte témata pro svou práci?
Různě. Stačí zpráva v novinách, nový archeo-

logický objev, obsah staré knihy nebo rozhovor. 
Obzvlášť zajímavé je pak hledání paralel.

Co myslíte tím hledáním paralel?
Uvedu konkrétní příklad. V Kunovicích byl ob-

jeven zvláštní hrob. V jakési jámě, která sloužila 
zřejmě k uchování obilí, byli pohřbeni žena a muž. 
Ženu archeologové nalezli v poloze rodičky, na-
směrovanou k místu, kde vychází slunce za zimního 
slunovratu. Evidentně byli obětováni, nevíme však, 
při jakém kultu. Bylo prokázáno, že v jámě hořel 
oheň, který ale těla nespálil. Tato skutečnost mě 
velmi zaujala a přivedla mě na stopu jiného rituálu, 
který se prováděl v Peru při zatmění Slunce za úče-
lem přivolání Slunce zpět. Obětovávaly se rodičky, 
které se tak měly stát symbolickou matkou Slunce, 
aby jej tzv. porodily. Pohřbívaly se v úplně stejné 
poloze jako nalezená žena v Kunovicích. I v Peru 
okolo obětovaných zapalovali ohně, protože věřili, 
že díky tomu se slunce znovu rozžehne.

Hodně cestujete, navštívil jste více jak 80 zemí 
světa. Kolika jazyky hovoříte?

Jen několika základními. A lituji, že z řečí pri-
mitivních kmenů jsem se naučil vždy jen pár slov. 
V případě dokonalého ovládnutí domorodého jazy-
ka by komunikace byla mnohem snazší. Často im-
provizuji a domlouvám se i rukama a nohama.

jak současná společnost přistupuje k záha-
dám a rituálům?

Pozoruji, že naší společnosti tajemno očividně 
chybí. Naši předci prakticky žili prováděním urči-
tých rituálů, byli v kontaktu s přírodou, vesmírem 
a věcmi, které se dotýkaly duše člověka. Dnešní 
svět se omezil na komunikační prostředky, lidé 
spolu nemluví, ale komunikují. Když přijdu do re-
staurace a vidím kluka a holku, jak spolu sedí a oba 
přitom koukají do svého telefonu, říkám si, kde to 
žijeme. Byl to právě magický svět, který se od pra-
dávna podílel na utváření historie. Navíc, náš národ 
měl k záhadám odjakživa blíž než jiné. Vezměme si 
třeba Prahu, ta byla vždycky výjimečná. Ďáblova 
bible Codex Gigas, Voynichův rukopis, alchymisté, 
to jsou všechno pojmy úzce související s mystickou 
minulostí naší země.

Když odkrýváte příčiny zdánlivě nevysvětli-
telného, bojíte se?

Nebojím se, ale respektuji. Je třeba, aby člověk 
tu „druhou“ stranu neurazil, nepopudil. Nesmíte ale 

zase dát ustrašenost příliš najevo 
a být do jisté míry suverénní. Je to 
sporné.

Takže v nadpřirozeno věříte.
Několikrát jsem se přesvědčil, 

že svět není jednoduchý a není 
pouze otázkou materialismu, má 
dáti a dal. Jsou věci, kterým jen 
těžko můžeme rozumět. Často se 
ptám, co je vlastně to nadpřiroze-
no? Je to něco, co je naší přiroze-
nou součástí, ale nemůžeme to vě-
decky popsat? Je to intuice? Nebo 
nás někdo hlídá?

Z jaké záhady vám šel nejvíce 
mráz po zádech?

Řekl bych spíše, že to jsou životní zážitky, než 
záhady. Ale nechtěl bych je rozebírat.

V rozhovoru pro idNES.cz jste uvedl, že 
Česká republika je jedním z nejzáhadnějších 
míst planety. Proč? Co považujete za největší 
záhadu naší země?

Nedá se říct, která je větší a která menší. Ale patří 
tam bezesporu Voynichův rukopis, o němž jsem 
přesvědčen, že odkrývá tajemnou minulost pře-
devším Prahy a naší země. Nacházíme u nás plno 
záhad, mnohem více než ve většině dalších zemí. 
Jiným příkladem může být kostel sv. Jana Křtitele 
v Jindřichově Hradci. Postavili ho pravděpodobně 
templáři ve 13. století. Nalezneme v něm vyobraze-
ní nahé ženy, která má ňadra na zádech. Je tam ještě 
mnoho dalších zvláštních symbolů, různé linie, 
body, čáry. Celé to vypadá jako nějaká šifra. Co si 
pak máte myslet? Je to tady po staletí, všichni na to 
koukají a nikdo neví, co s tím.

Templářům ve svých dílech vůbec věnujete po-
zornost. Co vás k tomuto tajemnému řádu přivedlo? 
Před časem, když jsem pracoval na Strážci duší, 
odehrával se jeden z dílů seriálu na hradě Veveří. Je 
tam monogram, kde je zakódováno jméno Molay, 
což byl poslední velmistr templářů. Rád jsem o tem-
plářích četl a štvalo mě, že většina informací napsa-
ných o tomto řádu zakrývá jeho pravou podstatu. 
Byl opravdu velmi zvláštní. Je všeobecně známo, že 
byl založen za účelem ochrany poutníků na cestě do 
Svaté země a tak dále. Templáři ale ve skutečnosti 
nikoho nechránili, na bojišti nebyli a celých deset 
let jen něco hledali v Jeruzalémě. Pravděpodobně 
něco našli a to pak ovlivnilo celou jejich histo-
rii. Jsem přesvědčen, že posláním templářů bylo 
nastolit úplně jiný světový řád. Byli v kontaktu 
s Friedrichem II., který byl přesvědčen o příchodu 
nadřazenců – bytostí, které budou převyšovat dneš-
ního člověka. Možná, kdyby jim jejich záměr vyšel, 
žijeme dneska v jiném světě.

Jak se jako člověk s obrovskými 
znalostmi řekněme alternativní histo-
rie, díváte na její učebnicové podání? 
V učebnici je plno „ptákovin“, to si 
řekněme narovinu. Vědci se v mnohém 
neshodnou. Učí se vždy hypotéza toho, 
který se dokázal více prosadit. Ale 
nechci zase říct, že kdo přijde s jinou 
verzí, má vždycky pravdu.

je složité vrátit se například o tisíc 
let zpátky a hledat a zkoumat důkazy?

Problémy mi to nedělá, bádání 
mě baví a jsem ochoten naslouchat. 
Nemyslím si ale, že bych této vášni 
propadal, čím jsem starší, tím jsem 
větší skeptik. Skutečnosti zvažuji 

a přemýšlím, zda daná otázka, nemůže mít více od-
povědí. Nechci věřit každé „ptákovině“ a ani si to 
svým způsobem nemůžu dovolit.

jaké největší nebezpečí jste zažil při svých cestách?
Zažil jsem jich více, ale nechtěl bych je rozebírat 

do hloubky. V Burkina Faso mi zabili kamaráda, 
když jsme byli přepadeni. Staly se mi různé nepří-
jemné věci, ale většinou to vždycky nějak dopadlo. 
Pak už jsem jezdil sám, ať je člověk zodpovědný 
sám za sebe.

V co věříte?
V Boha, ve vyšší sílu, v lásku, v porozumění 

a v sebe. Věřit můžete v cokoli, ale otázkou je, jestli 
vám ta víra bude něco platná. Víra je dobrá v tom, 
že dává člověku naději.

PhDr. Arnošt Vašíček je spisovatelem, scénáristou 
a nejznámějším českým záhadologem. Vystudoval 
Fakultu žurnalistiky Univerzity Karlovy v Praze, 
obor Filmová a televizní žurnalistika. Jeho hlav-
ním objektem zájmu jsou záhady. Navštívil několik 
desítek zemí světa, v nichž zkoumal nevysvětlitel-
né archeologické objevy, důkazy o mimozemské 
civilizaci, primitivní kmeny žijící na úrovni doby 
kamenné nebo trpasličí humanoidy. Zabývá se 
templáři, pokoušel se o rozluštění Ďáblovy bible 
či Voynichova rukopisu. Jako první na světě se 
vydal po stopách gigantického hadovitého zvíře-
te Sachamamy, žijícího v Amazonském pralese. 
Vydal několik desítek knih s touto tematikou, např. 
Tajemná minulost (1998), Neuvěřitelné skutečnos-
ti (2001), Stopy neznáma (2006), Nedobytná šifra 
(2011) či nejnovější publikaci Největší tajemství 
templářů (2015) a mnoho dalších. Napsal také 
scénáře pro řadu úspěšných televizních seriálů – 
Ztracená brána, Strážce duší nebo Ďáblova lest.

Autorské okénko: V době, kdy v televizi dávali 
Ďáblovu lest, Strážce duší nebo Ztracenou bránu, 
nezmeškala jsem snad jediný díl. Když mi pak 
mamka jednou oznámila, že Arnošt Vašíček, autor 
scénáře těchto seriálů, přijede do knihovny ve 
Štěpánkovicích na besedu, ani minutu jsem nevá-
hala s účastí. Jako správná novinářka jsem využila 
příležitosti a s trochu třesoucími se koleny požádala 
o rozhovor. A ten byl jedním slovem skvělý. Pro mi-
lovníka historie a nevysvětlených skutečností bylo 
povídání s Arnoštem Vašíčkem něco výjimečného. 
Když jsem pak z rozhovoru odcházela s vlastno-
ručně podepsaným nedávno vydaným Největším 
tajemstvím templářů, bylo mé nadšení ještě větší. 
Arnoštu Vašíčkovi přeji ještě mnoho záhad k odha-
lování, a nevšedních životních zážitků. Doufám, že 
v budoucnu se mi opět naskytne možnost navštívit 
některou z jeho přednášek, které opravdu stojí za to.
 Aneta Teichmannová
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MarEk JE vítěz
Říká se „Do třetice všeho dobrého“ a toto úsloví se potvrdilo také při 125 Velké pardubické, 

kde si Marek Stromský přijel pro zlato. Už dvakrát měl první příčku na dosah, ale tentokrát 
se to opravdu povedlo. V roce 2008 vyhrál slavný dostih v sedle Amanta Grise a následně 
byl diskvalifikován za neobjetí točného bodu. V roce 2010 rozhodlo pár centimetrů o vítězství 
Tiumena vedeném Josefem Váňou a Marek získal s Amantem Grisem druhé místo. Tato dvojice 
se společného vítězství už nikdy nedočkala. „Beru to jako velkou satisfakci za ty uplynulé 
roky,“ prohlásil šťastný vítěz. Ten navíc s Nikasem vstoupil do historie, protože trať absolvovali 
v rekordu dráhy 8:55,29.

I když letos Nikas nepatřil k největším favoritům, přesto nakonec předběhnul všechny 
a jméno štěpánkovického rodáka Marka Stromského bude již navždy vytesáno do kamene vedle 

takových hvězd, jako byli V. Chaloupka, J. Váňa st. a další.
V době, kdy píšu tyto řádky se objevily spekulace o údajném dopingu koně Nikase. Pokud potvrdí pozitivní testy kontrolní analýza, hrozí 

mu diskvalifikace. Závěrem chci jenom říct a myslím, že mluvím za všechny, že Markovi vítězství moc přejeme, pro nás zůstane vítěz a držíme 
palce, ať všechno dobře dopadne! VW

VOLEJTE:

 724 062 730

127.500,-Kč

DOTACE 

 NA  TEPELNÉ  ČERPADLO

VE VÝŠI AŽ:

pŘivítáNí vítězE „vELké“
Krátce poté, co Marek projel cílovou rovinkou jako první a celé Štěpánkovice já-

saly před televizními obrazovkami, svolal starosta obce místním rozhlasem všechny 
Markovy fanoušky a připravil přivítání, které je hodno vítěze.

Nikdo netušil, kdy Marek přijede a proto přišlo spousta lidí raději dříve. Po naplnění 
hospody Štěpánka, srocovali se všichni venku a nic nedbali na to, že je zima a že mnozí 
čekali přes dvě hodiny. Chtěli Markovi poděkovat a popřát mu k získání titulu vítěze Velké 
pardubické. Podařilo se také narychlo sezvat členy místního folklorního souboru Srubek.

Po příjezdu Marka a jeho rodiny dav skandoval jeho jméno, starosta Bernard Halfar 
mu pogratuloval a vítání pokračovalo v kinosále kulturního domu, kde bylo narváno 
k prasknutí.

Atmosféra byla nádherná, lidé zpívali společně se Srubkem, Marek tančil s jeho členkami a starosta měl proslov společně s panem farářem 
Alfrédem Volným, který dal k dobru také historku o tom, jak vezl valachovi Nikasovi den před závodem jablka, ale zapomněl je v autě. „Ještě 
že tak, kdo ví, jak by to dopadlo, kdyby Nikas ty jablka sežral…“ Dodal s úsměvem Alfréd Volný.

Nakonec Marek všem poděkoval za podporu a celý kinosál mu aplaudoval vestoje. Marku děkujeme! VW
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tJ sOkOL ŠtěpáNkOvicE
TJ Sokol Štěpánkovice má v soutěžním ročníku 2015/2016 dvě družstva mužů a tři mládežnická družstva. Vzhledem k velikosti naší 

obce se jedná o úctyhodný výsledek, na nějž jsme patřičně hrdí. Všechna mužstva dosáhla v tomto roce na pěkné fotbalové výsledky, zvláště 
u těch nejmenších si nevážíme jen tabulkových výsledků, ale i jejich hojné účasti na tréninzích a celkového nadšení ze hry.

„A” mužstvo mužů
„A” mužstvo odehrálo podzimní část sezóny 

velmi dobře, v tabulce 1.B třídy se drží na první 
pozici s náskokem 3 bodů na druhé Strahovice.

Předsezónním cílem bylo se držet do pátého 
místa, nechtěli jsme být příliš optimističtí, když 
nám odešlo několik hráčů základní sestavy. 
Úvod sezóny byl pomalejší, těsná výhra 
s Chomýži a prohra v Chuchelné. V Chuchelné 
se představila nová posila, bývalý ligista Pavel 
Harazim a nutno říci, že pro další vývoj sezony 
byl klíčovou postavou. Další dvě utkání byly 
opět nahoru, dolů. Výhra 5:0 ve Velkých 
Heralticích a remíza 1:1 doma se Žimrovicemi. 
Posléze se tým dostal na vítěznou šňůru, kdy 
porazil čtyři soupeře v řadě. Dokázal obrátit 
vývoj zápasu v Bruntálu, zvládl i velmi těžké 
utkání v Městě Albrechticích. Doma nám 
nesebraly body ani Otice nebo Velké Hoštice. Dalším zápasem byl souboj 
o první místo ve Strahovicích, kde nastoupil i navrátilec z hostování Adam 
Schwalbe. Utkání bylo velmi pohledné, skončilo remízou a my se tedy udrželi 
na první pozici. Následující soupeře jsme doslova rozdrtili rozdílem třídy, 
jelikož Světlá Hora, Zlatníky i Úvalno si odnesli několika gólové příděly. Výhra 
10:1 s Úvalnem vyrovnala devět let starý rekord, kdy jsme porazili Chuchelnou 
taktéž 10:1. Vysoké vítězství nás dokonce vyšvihlo na 44. pozici v tabulce 
nejofenzivnějších amatérských týmů v republice, kterou vede Deník Sport. 
Poslední zápas podzimu se hrál na malém, pro nás velmi těžkém, hřišti v Dolní 
Moravici. I toto utkání jsme zvládli a udrželi si 11zápasovou neporazitelnost.

Nejlepším střelcem se stal s devíti góly střední záložník David Benek. 
Druhý Adam Schwalbe vsítil 7 branek. O třetí místo v týmové tabulce střelců se 
podělili 5góloví Jakub Tomíček, Dušan Harazim a Michal Grigarčík.

budvar STAR TIP je soutěž o nejlepšího hráče týmu, kterého hodnotí sami 
fanoušci. Hodnocení probíhá pomocí anketních lístků, které obdrží 11 náhodných fandů, jenž si zvolí 5 svých favoritů. Vítěz získal od 
sponzora soutěže Budějovického Budvaru 50l sud piva. Soutěž dlouho vedl Rostislav Heider, jeho náskok se ale před posledním kolem 
ztenčil na minimum a rozhodlo se tedy až v Dolní Moravici. První místo uhájil, byť o pouhý jeden bod, Rostislav Heider, který získal 276 
bodů. Druhý se umístil Pavel Harazim s 275 body a třetí skončil kapitán týmu Michael Benek (260 bodů).

Kdybychom přepočetli výsledky dle odehraných zápasů, pořadí v čele by bylo naprosto odlišné. První místo by obsadil Adam 
Schwalbe, druhé Petr Grygarčík, třetí Pavel Harazim a vítěz Heider by byl až čtvrtý. Celkové výsledky a rozhovor s vítězem najdete na 
našem webu.

Zimní přípravu zahájí „A” tým 14. 2. 2016. Utká se s několika soupeři, například Štítinou, Bolaticemi, rakouskými celky SV 
Stetteldorf a FC Sonntagberg a dalšími. O všech zápasech Vás budeme včas informovat na našich internetových stránkách.

Hodnocení trenéra týmu, pana Jindřicha Harazima, najdete v podobě video rozhovoru taktéž na našem webu www.tjsokolstepankovice.cz

„b” mužstvo mužů
„B” tým měl po pádu do nejnižší soutěže za cíl zlepšit svůj herní projev 

a držet krok se špicí tabulky. Vstup do sezóny můžeme považovat za úspěšný, 
domácí výhry s Hatí a Hrabyní a těsná prohra na hřišti Slovanu Ostrava dávala 
solidní naděje na lepší zítřky. Čtvrté utkání se hrálo v Chuchelné, kdy tým 
smolně prohrál a nastartoval svou sérii porážek, která trvala čtyři utkání. 
Poslední zápas podzimu béčko odehrálo proti Darkovičkám „B”. S posilami 
z prvního týmu plánovalo utnout nepříjemnou sérii a rozloučit se sezonou 
vítězně. Ani zde se však pověstné štěstíčko nepřiklonilo na naší stranu 
a vlastním gólem z poslední minuty jsme pouze remízovali. Podzimní část jsme 
ukončili na 7. místě se sedmi získanými body. Nejlepším střelcem byl se 2 góly 
Michal Tomíček.

Hodnocení trenéra gabriela slaného: „Z mého pohledu sezona byla úspěšná jen částečně. Sedm bodů, které jsme získali doma je 
málo a jen 1 gól vstřelený na hřištích soupeřů je úsměvný. Nicméně herní projev nebyl až tak špatný, pokud alespoň trochu dodržujeme 
danou taktiku. Chci poděkovat všem hráčům za účast a angažovanost. Hlavně bych chtěl vyzvednout za příkladný přístup k tréninkům, 
herní projev i bojovnost Lukáše Jurčka, Lukáše Bielana a Lukáše Vybrančíka. Ostatním za dobrou tréninkovou účast a nasazení 
v zápasech.”

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Štěpánkovice 13 10 2 1 46:12 32
2 Strahovice 13 9 2 2 31:17 29
3 Chomýž 13 8 0 5 19:14 24
4 Chuchelná 13 7 2 4 22:15 23
5 Zlatníky 13 6 3 4 23:20 21
6 Dolní Moravice 13 5 3 5 23:26 18
7 Úvalno 13 6 0 7 18:31 18
8 Žimrovice 13 4 5 4 31:21 17
9 Město Albrechtice 13 4 3 6 32:30 15
10 Velké Hoštice 13 4 2 7 14:21 14
11 Velké Heraltice 13 2 6 5 27:28 12
12 Otice 13 3 2 8 19:27 11
13 Světlá Hora 13 2 5 6 16:32 11
14 SO Bruntál.B 13 3 1 9 22:49 10

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Darkovice „B“ 8 7 1 0 27:10 22
2 Hrabyně 8 4 2 2 21:13 14
3 Dolní Benešov „B“ 8 4 1 3 28:19 13
4 Horní Lhota 8 4 1 3 14:14 13
5 Darkovičky „B“ 8 3 3 2 19:16 12
6 Slovan Ostrava „B“ 8 3 3 2 17:15 12
7 Štěpánkovice „b“ 8 2 1 5 8:18 7
8 Chuchelná „B“ 8 1 2 5 7:24 5
9 Hať „B“ 8 1 0 7 16:28 3

Mužstvo MuŽI “A“
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Starší žáci
Naši starší žáci pod vedením trenéra pana Jindřicha Harazima 

nastupovali v okresní soutěži starších žáků 1+7. Na začátku 
to vypadalo, že budeme mít problém vůbec družstvo sestavit. 
Nicméně se vše povedlo a byly i utkání, kdy bylo až 6 hráčů na 
střídání. Ovšem byly i utkání, kdy bylo hráčů tak akorát, a to 
z důvodu zranění a nemocí. Družstvu se během sezóny zranily 
hlavně dívčí opory Melanie Michalíková a Veronika Stromská. 
Díky řadě zranění si družstvo odložilo utkání se Šilheřovicemi 
až na jarní část sezóny. Přestože družstvo v nejsilnější sestavě 
odehrálo minimum utkání, tak vyzdvihuji jeho bojovnost 
a odhodlání se vždy poprat o co nejlepší výsledek. Zejména 
v utkáních se silnějšími soupeři. Všem členům družstva moc 
děkujeme za dobrou reprezentaci naší TJ.

Závěrem bych chtěl jménem naší 
TJ poděkovat všem našim fanouškům 
a sponzorům za obrovskou podporu, které se 
nám od Vás v letošním roce dostalo. Rovněž 
všem našim členům se patří poděkovat, a to 
ať se podíleli jakkoliv na dobrém chodu 
naší TJ. Příjemné prožití vánočních svátků 
a do nového roku přejeme všem občanům 
Štěpánkovic pevné zdraví, hodně štěstí 
a sportovní nadšení po celý příští rok. MZ

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Bolatice 8 7 0 1 52:12 21
2 Háj ve Slezsku 8 6 1 1 40:9 19
3 Píšť 8 5 0 3 35:11 15
4 Bohuslavice 8 4 2 2 36:14 14
5 Chuchelná 8 3 2 3 21:16 11
6 Šilheřovice 7 3 1 3 44:15 10
7 Štěpánkovice 7 3 0 4 22:19 9
8 Darkovice 8 1 0 7 17:63 3
9 Dobroslavice 8 0 0 8 3:111 0

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Kravaře 8 8 0 0 100:28 24
2 Kobeřice 8 7 0 1 121:15 21
3 Dolní Benešov 8 6 0 2 61:30 18
4 Mokré Lazce 8 5 0 3 72:58 15
5 Hněvošice 8 4 0 4 51:55 12
6 Štěpánkovice 8 3 0 5 43:70 9
7 Chlebičov 8 2 0 6 34:95 6
8 Háj ve Slezsku 8 1 0 7 25:104 3
9 Velké Hoštice 8 0 0 8 38:90 0

Starší přípravka
Naši starší přípravku dlouhodobě vedou pánové 

Josef Harazim a Jiří Bořucký. Družstvo přípravky 
rovněž nastupovalo v okresní soutěži starších přípravek 
1+5. Družstvo se v mnoha utkáních prezentovalo velice 
dobrými výkony. Handicapem družstva bylo to, že mělo 
velice úzký kádr a v některých závěrech utkání jím 
docházely síly. Nicméně i jim patří uznání a pochvala za 
dobrou reprezentaci naší TJ.

Mladší přípravka
Trenérem naší mladší přípravky je pan Dušan Harazim. V této kategorii 

máme opravdu hodně dětí a jejich nadšení a radost ze hry je pro nás tou nejlepší 
odměnou. Jedná se o děti od pěti do devíti let. V jejich případě nejde ani tak o vý-
sledky jako právě o radost z pohybu. Tréninky nejsou jen o kopání do míče, ale 
i o různých základních pohybových aktivitách jako je kotoul, přeskok překážek 
atd. Velice bych touto cestou chtěl poděkovat rodičům všech dětí za jejich pod-
poru, a to ať při dopravě k utkáním nebo při zajištění různých aktivit spojených 
s chodem družstva, jako je například prosté oblečení dětí do dresů a štulpen! 
V neposlední řadě 
bych chtěl velice 
poděkovat za zajiš-
tění finančních darů, 
za které děti v letoš-
ním roce obdržely 
teplákové soupravy 
s logem sponzo-
ra (OSTROJ a.s.) 
a modrá polo trička 
s logem naší TJ.

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body
1 Hlučín „A“ 9 8 0 1 114:20 24
2 Rohov 9 8 0 1 80:26 24
3 Strahovice 9 6 0 3 81:27 18
4 Bolatice 9 6 0 3 104:50 18
5 Kobeřice 9 6 0 3 73:34 18
6 Hlučín „B“ 9 5 0 4 76:44 15
7 Chuchelná 9 3 0 6 30:93 9
8 Dolní Benešov 9 2 0 7 36:91 6
9 Štěpánkovice 9 1 0 8 32:92 3
10 Vřesina 9 0 0 9 9:158 0

WEBOVÉ STRÁNKY SOKOLU: www.tJsOkOLstEpaNkOvicE.cz
Pravidelně zde publikujeme články o zápasech „A” týmu, fotogalerie ze zápasů, výsledky Budvar STAR TIPu či rozhovory s našimi 

hráči, jenž hodnotí vybrané utkání, na kanálu YouTube. Nechybí taktéž soupisky, tabulky, statistiky a další užitečné informace o našich 
mužstvech. Podpořte nás i na Facebooku a neunikne vám žádná podstatná událost. Těšíme se na Vás!

Mužstvo STARŠí ŽÁCI

Mužstvo STARŠí a MLAdŠí PŘíPRAVKA
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čEst rEprEzENtaNtůM NaŠí ObcE!
Ve Štěpánkovicích i na Svobodě a Albertovci je řada aktivních a velmi aktivních a úspěšných společenských, sportovních, kulturních 

a zájmových organizací a velmi úspěšných jednotlivců. Letos nám přibyl dokonce i vítěz Velké pardubické. Jsme na ně jistě všichni hrdi: 
dovedeme si představit, kolik píle, námahy a cílevědomého úsilí jejich úspěchům předcházelo.

Jednou z našich velmi aktivních a úspěšných organizací jsou i naši zahrádkáři, kteří pravidelně během roku pořádají řadu užitečných 
akcí pro své členy a pro své občany, na velmi dobré úrovni. Patří k nim především odborné přednášky, výstavy i slavnosti, rady občanům, 

pomoc a péče o zeleň v obci, zvláště v okolí kostela, 
ale třeba i moštování ovoce občanům, zprostředkování 
nákupů třeba jablek či ovocných stromků, na dobré úrovni 
a za velmi solidní ceny. Vzorně spolupracují i s polskými 
přáteli a jinými organizacemi. V široké činnosti našich 
zahrádkářů je zapojena řada dobrovolných funkcionářů 
a členů…

Jednoho z nich, jehož mám právě na mysli, nemusíme 
jistě rovněž jmenovat. Není-li právě ve svém skleníku či 
na zahradě, vídáme ho často mezi lidmi v obci, ochotně 
vždy poradí či pomůže. Jeho odbornost dosahuje značné 
úrovně. Spolupracuje a stýká se s řadou odborníků 
a organizací, je pravidelným již mnohaletým návštěvníkem 
Flóry Olomouc aj.

Jeho nádherné chryzantémy a štěpánkovické eustomy 
jsou známé nejen v našem okolí. Jen během několika 
týdnů v letošním roce, od poloviny srpna do poloviny 
října, zářily jeho oblíbené a úspěšné květiny na výstavách:

Letní Flóra Olomouc – 20.–23. 8. – expozice eustom v různých barvách
Opava Obecní dům – 28.–30. 8. – expozice eustom v různých barvách
Štěpánkovice – výstava – 19.–20. 9. – expozice eustom + 35 odrůd chryzantém v různých barvách
Ostrava – výstava – 25.–27. 9. – exp. eustom + 37 odrůd chryzantém…
Podzimní Flóra Olomouc – 1.–4. 10. – exp. eustom + 36 odr. chryzantém
Štěpánkovický karmáš – 11. 10. – výzdoba kostela květinami, které byly vystavené v Olomouci.
Popřejme našemu úspěšnému zahrádkářskému nadšenci ještě hodně dalších úspěchů! JZ

záJEzd prO bývaLé zaMěstNacE
Společnost AGROLAND Štěpánkovice uspořádala dne 13. 10. 2015 pro své bývalé zaměstnance a bývalé členy zemědělského druž-

stva tematický zájezd. Všichni účastníci si úvodem prohlédli areál zemědělské společnosti, který během několika let prošel rozsáhlými 
rekonstrukcemi a změnami, což mnozí 
mohli porovnat s dobou, kdy zde praco-
vali. Ke zhlédnutí byla i nová, moderní 
zemědělská technika.

Poté zájezd směřoval retro autobusem 
do opavského cukrovaru, kde proběhla 
exkurze závodu. Všichni si odnesli nejen 
nové poznatky, ale také balíčky se vzorky 
produktů, vyráběných v cukrovaru.

Po technické části se naši účastní-
ci vydali do nedalekého Hradce nad 
Moravicí, kde na ně čekala prohlídka 
zámeckých prostor s historickým vý-
kladem. Celodenní výlet byl zakončen 
v Hotelu Belaria společným pozdním 
obědem. IM

Máte něco na srdci a chcete se o to podělit?
(Příspěvky,  náměty,  úspěchy,  poděkování  nebo chystáte  akci  pro spoluobčany…)

Podklady můžete  zaslat  e-mailem na adresu zpravodaj@stepankovice.cz , 
donést  na obecní  úřad,  nebo zaslat  poštou na adresu OÚ Štěpánkovice,  747 28 Štěpánkovice . 

Značka:  ZPraVODaJ .
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NEJLEpŠí fOtOgrafiE z prázdNiN 2015
Soutěže o nejlepší foto z prázdnin se zúčastnilo celkem deset soutě-

žících, kteří zaslali své fotografie, a odborná porota vybrala tři nejlepší. 
Všechny fotografie byly zajímavé a pěkné, ale jen tři se mohly stát vítěz-
nými.

1. místo Františka Kurková a její foto “Prázdniny u babičky“
2. místo Petra Nevřelová a její foto „ Albánie – most u vesnice Mes“
3. místo Daniela Hartošová a její foto  „Večerní obloha ve Štěpánkovicích“

Předání odměn vítězům soutěže proběhlo v pondělí 12. října 2015 
v prostorách obecní knihovny. Krásné dorty v podobě fotoaparátů z cuk-
rárny DONATO určitě vítězům udělaly radost, a ti si určitě společně se 

svými blízkými na dortech po-
chutnali při odpolední kávičce.

Díky patří také všem ostat-
ním fotografům, kteří do soutěže 
své snímky zaslali. MT

Jóga Opět začaLa
Jóga – zdravotní cvičení pro všechny věkové kategorie. Cvičení 

probíhá jako obvykle v prostorách obecní knihovny a to vždy ve 
středu v 18.00 hodin a vede jej p. Lubomír Stuchlý.

1.

2.

3.

rady babky kOŘENáŘky
Medicína na kaŠEL
je k odhlenění, namísto mukosolvanů atd. při každé větší rýmě.
1 sáček tymiánu (8-9gramů), 200 gr cukru, 250ml vody

Postup přípravy:
Vodu s cukrem vaříme na mírném ohni 20 minut, poté sundáme z ohně. Musíme přidat celý sáček 
tymiánu (jeden, kupovaný tymián) a nechat louhovat do vychladnutí. Scedit, a po lžičkách třeba 
5 krát denně. NEnamáčet do lektvaru olíznutou lžičku!!! Medicínu dáme do skleněné lahvičky. 
Vydrží dlouho. Skladovat při pokojové teplotě i 2 měsíce.

česnekové přírodní antibiotikum – hlavně na kašel!
Potřebné přísady:
6 stroužků česneku, 8 lžic cukru, 250ml vody

Postup přípravy:
Česnek nasekáme na drobno a dáme do vody s cukrem. Zamícháme 
a pomalu vaříme 10 min. Necháme uležet několik hodin a scedíme.
Uchováváme v ledničce. Velmi rychle zabírá na kašel, nejpozději 
druhý den zaznamenáte velkou změnu. Dávkování malým dětem 
4 ml 3 x denně a starším (10 let) 5 ml třeba i 6 x denně. Je to opravdu 
zaručený lék na jakýkoliv kašel. Opravdu zabírá! Zdroj: internet
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ivaNa cHŘibkOvá – ŠtěpáNkOvická rOdačka 
autOrka kNiHy sucHý Hadr Na dNě MOŘskéM

Ivana Chřibková se do Španělska přestěhovala, protože zde chtěla 
pracovat na knize. „Od Španělů jsem se ale naučila několik věcí. Jsou 
velmi hrdí na svou rodinu a té také jí věnují většinu času. Velmi často se 
potkávají a povídají si. Nepotřebují k tomu být každých deset minut na 
Facebooku, ani dodělat něco důležitého do práce na pondělní poradu. 
A jejich ženy jsou krásné. Je jedno jestli jim je dvacet, čtyřicet nebo 
šedesát,“ říká.

Vzpomenete si na první dny po přestěhování? Co vám nejvíce 
ulpělo v paměti?

Na jihu španělské Andalusie žiji teprve necelé dva roky, takže na mé 
první dny si pamatuji velice dobře. Přijela jsem z letiště pozdě v noci. 
Ráno, když jsem se probudila, uviděla jsem z okna ložnice nedaleký 
Gibraltar. Ohromnou skálu nad mořem. Ten pohled mi učaroval. Když 
jsem vyšla na terasu a poprvé se nadechla, všechno vonělo naprosto 
jinak, vzduch byl těžký, v dálce bylo slyšet šumění moře a kolem rostly 

palmy. Květiny, které jsme měli doma v květináči, a se kterými jsme se museli povinně fotografovat, když rozkvetly, se tady pnuly jako 
plevel v každé zahradě. Potom už nastoupily ty praktické věci. Na nákupu vám nezbývá než hádat. A tak jsme doma měli permanentně 
několik kozích sýrů, které nejíme. Ve frontě na ryby jsem stála dvacet minut s respektem k ostatním, než jsem přišla na to, že si musíte 
vzít lístek stejně jako v bance.

S čím jste v cizině narazili? je nějaký český zvyk, který byl pro okolí krajně nezvyklý?
Možná na mě teď Češi budou naštvaní, že špatně reprezentuji naši zem, ale když jsem si poprvé do červeného vína nalila trochu coly, 

málem to stálo život několik našich portugalských přátel. Protože v jižní Andalusii, v okolí Gibraltaru, je to národnostně velmi pestré. 
Žijeme tady sice ve španělské vesnici, ale spolu s Brity, Portugalci, Francouzi, Brazilci, Švédy, Iry…seznam by byl hodně dlouhý. Taky 
už vím, že dávat Britům na talíř něco zeleného nemá smysl a že Portugalci trpí, když si do kafe přidávám mléko.

Chcete se do Česka ještě někdy vrátit?
To je otázka, na kterou momentálně neznám odpověď. Mám ráda svou zem a jsem velmi pyšná na 

to, co jsme jako národ dokázali. Doma nám v obýváku visí Masaryk a všem vysvětluji, jak to s tím 
Českem vlastně je. Do Prahy letím za pár dní, protože tam proběhne křest mé knihy Suchý hadr na dně 
mořském, kterou jsem tady ve Španělsku napsala a moc se na to těším. Těším se domů, na náš chleba, 
na svařák, protože venku je už zima, na to až uvidím svou rodinu a kamarády. Momentálně si ale ještě 
nedokážu představit, že bych se vrátila. Chci se pořád něco nového učit, poznávat a rozšiřovat si své 
obzory. Protože nejen pro mě jako spisovatele, ale také pro mě jako Ivanu Chřibkovou je to velmi 
důležité. Vím moc dobře, jak lehké je zůstat v tzv. komfortní zóně a mít se dobře. Pro mě to bylo ale 
málo. Chtěla jsem něco víc a měla štěstí, že jsem se zamilovala do člověka, který je stejný jako já, 
akorát měl přede mnou velký náskok a já se ho v tom poznávání teď snažím dohnat. Žít v jiné zemi 
nám pomohlo naučit se hodně o ostatních národech, o Španělsku, ale také o nás samotných.
Existuje nějaké české jídlo, které vám v cizině chybí? uvařil jste přátelům v zahraničí nějaké 
české jídlo? jak jim chutnalo?
Můj otec mi celý život vyčítal, že neumím uvařit ani buřtguláš a čím víc mě k vaření nutil, tím víc 
jsem vzdorovala. S příjezdem do Španělska ale do mě vstoupil nějaký duch Magdaleny Dobromily 
Rettigové. Vaříme téměř denně a také velmi často česká jídla. Protože i můj přítel je Čech, 
nahrazujeme si stesk po domově řízkem nebo pečeným kuřetem s bramborovou kaší. Minulý rok 
jsme tady pro naše přátele uspořádali české vánoce s typickou štědrovečerní večeří i zvyky. Jako hostitelé jsme sklidili obrovský úspěch 
a o zbytek bramborového salátu se losovalo. Akorát nad svařákem proběhla diskuze, proč máme stále tendenci něco házet do červeného 
vína. Nakonec si ale i Portugalci přidali, i když tomu říkali skořicový čaj.

jaké jsou první asociace, které slýcháváte, když řeknete, že jste z Česka?
Jaromír Jágr, Dominik Hašek a Petr Čech. Potom jsme ale vzali pár našich zdejších kamarádů do Prahy a všichni si naši zem zamilovali. 

Od kuchyně, přes pivo, české holky až k Pražskému hradu a nočnímu výhledu z Karlova mostu.
Sledujete tamní politiku? Liší se politická kultura od té naší?
Nedávno jsme si povídali s maminkou našeho přítele, která je Španělka, a potom co žila několik let v Londýně, se vrátila zpět do 

rodné Andalusie. Vyprávěla nám, že když se koná jakákoliv oslava, v ulicích jsou všichni, když ale probíhají volby, nebo nějaký politický 
meeting, nesejde se na něm téměř nikdo. Rozhodně ale nemohu na jednom faktu nebo osobním dojmu postavit nějaký relevantní názor na 
zdejší politiku. Od Španělů jsem se ale naučila několik věcí. Jsou velmi hrdí na svou rodinu a té také jí věnují většinu času. Velmi často 
se potkávají a povídají si. Nepotřebují k tomu být každých deset minut na Facebooku, ani dodělat něco důležitého do práce na pondělní 
poradu. A jejich ženy jsou krásné. Je jedno jestli jim je dvacet, čtyřicet nebo šedesát, jsou rády upravené, nosí barevné šaty navzdory 
černé, která je IN, podpatky a červenou rtěnku. Nedávno jsem na jedné oslavě v ulicích viděla tančit skupinku žen, mohlo jim být tak 
sedmdesát. Tančily s takovou vášní, že jsem se musela zastavit. Ani jedna rozhodně nevypadala na to, že tráví většinu svého důchodu 
v čekárně ortopedické nebo jiné ordinace. Mají v krvi nadšení pro život, a i když nemají možná ani polovinu toho, co vlastní průměrná 
česká rodina, jsou prostě šťastní. foto: Archiv Ivany Chřibkové
Zdroj: http://cestovani.lidovky.cz/nalit-si-ve-spanelsku-colu-do-vina-muzete-tim-nekomu-privodit-smrt-rika-ceska-1w8-/aktuality.aspx?c=A151019_094808_aktuality_ape
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LicHNOvŠtí z vOŠtic v LEtEcH 1671-1945
V minulých číslech Štěpánkovického 

zpravodaje jsme nahlédli do života 
jednotlivých majitelů a správců naší 
obce. Seznámili jsme se se vznikem 
Štěpánkovic a s prvními doložitelný-
mi majiteli pány z Fulštejna. Přiblížili 
si pány z Kravař, konvent sv. Kláry 
v Opavě, pány z Drahotuš na Benešově 
a Mošovské z Moravčína. Naše putová-
ní končí posledními významnými maji-
teli, a to Lichnovskými z Voštic.

Lichnovští se řadí k nejstarším slez-
ským aristokratickým rodům pocháze-
jícím z Horního Slezska. Svůj predikát 
„z Voštic“ odvozovali od svého původ-
ního sídla, vsi Voštice v Polsku (dnešní 
Woszczyce). Brzy se rod rozdělil na 
dvě větve – původní Voštické z Voštic 
a Lichnovské z Voštic. Ti se nazýva-
li podle vsi Lichnova na Bruntálsku, 
kterou do svého držení získali v roce 1491, a to díky sňatku Jana 
Lichnovského s Žofií z Drahotuš. Za zakladatele hlavní rodové 
větve je považován Bernard Jiří Lichnovský, který v roce 1611 
zakoupil vsi Chuchelnou a Strahovice. Koupí dalších vsí v okolí 
během následujících generací se postupně formovalo chuchelenské 
dominium.

Lichnovští se brzy začali prosazovat ve veřejném životě na 
Krnovsku a Opavsku a zastávali vysoké funkce v nejvyšších zem-
ských i státních úřadech. Na počátku 18. století se Lichnovští přiklo-
nili ke katolické víře, za což získali titul svobodných pánů. Postupně 
následovalo v roce 1727 povýšení do hraběcího stavu, 1773 získali 
pruský knížecí titul a 1824 knížecí titul rakouský. Svým sídlem 
učinili ves Chuchelnou, kde si postavili raně barokní zámek. Po 
zakoupení panství Hradec nad Moravicí (1778) byl z Chuchelné, 
Bořutína, Boleslavě, Ovsiště, Píště, Vřesiny, Štrandorfu, Rohova, 
Kobeřic a Štěpánkovic vytvořen fideikomis (rodový nezcizitelný 
majetek, jehož držitelem byla osoba určena dědickou posloupností). 
Zámek v Chuchelné byl nadále využíván jako zimní sídlo a lovecká 
rezidence.

Roku 1742 se oblast dnešního Hlučínska stala součástí Pruska 
a majetek Lichnovských byl rozdělen do území dvou států. Přátelské 
styky si proto udržovali jak s rakouským, tak pruským dvorem.

Připomeňme si alespoň některé členy tohoto rodu, kteří vlastnili 
chuchelenské panství.

Karel Maxmilián (1635-1688) - opavský zemský soudce, který 
Štěpánkovice získal v roce 1671

František Bernard (1664-1747) - krnovský a později opavský 
zemský hejtman. Jako první byl povýšen do panského stavu a poz-
ději používal i hraběcí titul. Z politických důvodů přestoupil na ka-
tolickou víru.

František Leopold (1690-1742) - roku 1714 uzavřel sňatek 
s Marií Barborou z Werdenbergu, čímž získal oderské panství a pří-
domek „Lichnovský z Voštic a Werdenbergu“

Jan Karel (1721-1788) - císařský komoří, rada apelačního soudu 
a říšský dvorní rada. Byl prvním nositelem pruského knížecího titulu.

Eduard Maria (1789-1845) - vedle hospodaření na zděděných 
statcích se věnoval budování knížecí knihovny a vlastní literární 
činnosti

Felix (1814-1848) - poslance pruského říšského sněmu 
a Frankfurtského parlamentu

Karel Maria (1819-1901) - generál pruské jízdy, dědičný člen 
pruské panské sněmovny a oddaný stoupenec zájmů císařského 
Německa. Zracionalizoval hospodářské dvory a podnikal i v průmy-

slu. V roce 1895 přivedl do Chuchelné 
železniční trať v trase Opava – Ratiboř. 
Byl rytířem řádu Černého orla a velko-
komtur Královského hohenzollernské-
ho domácího řádu.

Karel Max (1860-1928) - posla-
nec zemského sněmu slezského za 
obvod Ratiboř a významný politik. Od 
roku 1887 působil jako diplomat ve 
více evropských a asijských zemích. 
V letech 1912-1914 byl německým 
velvyslancem ve Velké Británii. Patřil 
k význačným průmyslníkům. S pomo-
cí schopného hospodářského ředitele 
Püschela vybudoval v Chuchelné ukáz-
kově vedenou továrnu na zpracování 
lnu, která v té době patřila k největším 
a nejefektivnějším v Německu. Roku 
1904 se oženil s Mechtildou, roz. Arco–
Zinneberg, významnou mecenáškou 

a sběratelkou výtvarného umění, uznávanou spisovatelkou a drama-
tičkou.

Vilém Heřman (1905-1975) - poslední majitel chuchelenského 
panství

Lichnovští získali Štěpánkovice do svého držení sňatkem Karla 
Maxe Lichnovského (vnuka Bernarda Jiřího) s Rosinou Polyxenou 
(dcerou původního správce vsi Davida Šebestiána Mošovského 
z Moravčína), která ves získala roku 1671. Tento církevní majetek 
však stále narážel na spor mezi Lichnovskými a klášterem sv. Kláry 
v Opavě. K narovnání sporů došlo až v roce 1712, kdy se klášter za 
částku 4 500 zlatých zřekl všech svých práv. Od té doby sdílela ves 
společné osudy s chuchelenským panstvím.

Štěpánkovice byly až do roku 1671 v rukou protestantů. V tomto 
roce ztratily svou církevní samostatnost, byly přičleněny k farnosti 
v Kobeřicích a započala jejich postupná rekatolizace. Tehdy ve vsi 
stával dřevěný kostelík zasvěcený sv. Kateřině, při kterém se nachá-
zel hřbitov. Roku 1756 ustoupila dřevěná stavba novému zděnému 
kostelu. V těsném sousedství kostela byla postavena školní budova 
(1792), původně jednotřídní, později rozšířena na třídy čtyři. Do té 
doby museli děti navštěvovat školu v nedalekých Kobeřicích. V roce 
1818 byl také založen velkostatek Hilvetihof (dnešní Albertovec), 
jako významné hospodářské středisko a centrální sídlo panství rodu 
Lichnovských. Železniční trať, která jím procházela od roku 1895, 
spojovala Opavu nejen se Štěpánkovicemi, ale také s Chuchelnou 
a Ratiboří.

Roku 1920 bylo Hlučínsko připojeno k nově vzniklému 
Československému státu. Po odchodu vojska I. světové války byla 
ve vsi zřízena četnická stanice. Doba první republiky značně posílila 
školní výchovu. Vznikla zde mateřská škola a škola obecná byla roz-
šířena na šest tříd. Svou školu měla rovněž osada Svoboda vybavena 
dvěma třídami. Roku 1927 došlo ke stavbě nového hřbitova na okraji 
Štěpánkovic a o dva roky později byla ves plně elektrifikována.

Rozšířila se také soukromá autobusová doprava v trase Rohov-
Opava, která ve vsi zastavovala dvakrát denně.

Postupně se zvyšoval také počet obyvatel. Roku 1783 jich bylo 
pouze 289, o padesát let později již 519. Po I. světové válce roku 
1920 se počet zvýšil na 1864 obyvatel a roku 1930 to bylo již přes 
dva tisíce.

Lichnovští vlastnili Štěpánkovice až do roku 1945, kdy jim byl 
na základě Benešovských dekretů zkonfiskován veškerý majetek. 
Posledním majitelem panství byl Vilém Heřman Lichnovský, který 
se po II. světové válce s rodinou odstěhoval do Brazílie, kde jeho 
potomci žijí dodnes. Jana Nevřelová
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ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ
Jakub Jan Ryba

ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ
27. prosince 2015

od 17.00 hod.

Účinkují:

Smíšený pěvecký sbor P. Cypriana Lelka – Dolní Benešov
Komorní orchestr  – Dolní Benešov

Sólisté:
Xenie Podolchová – soprán, Ilona Tichá – alt
Jakub Rousek – tenor, Petr Urbánek – bas

DirigDiriguje: Jonáš Harman

Příjemné prožití 
vánočních svátků

a v roce 2016
rodinnou pohodu, 

pevné zdraví a štěstí.

PF 2016


